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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2020)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Hradský Pavel (místopředseda)

Vaďura Petr

(náhradnice: Křížová Jana)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Havíř Josef

Chlupáček David

(náhradník: Pavelek Vít)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan (předseda)

  Abraham David 

  Kukla Martin 

  Pěkný Martin

  Procházka Jan

  Šimandlová Renata
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Správa budov

Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Fond údržby budov

Frolík Jan (administrátor FÚB)

Navara Petr (externí poradce)

Misijní koordinátorka

Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

Kuchynka Pavel (předseda)

Neužil Jiří

Pavelek Vít

Rada Diakonie

Hrubý Ctirad (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Červeňák Josef

Kozelková Helena

Institut vzdělávání

Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       

                              oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

Černá Venuše
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Do roku 2020:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Libuše Hajčiarová (asistentka)

  Filip Jandovský (statistik)

4.  Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

6.  Komise pro sociální práci
  Brož Zdeněk (předseda)

  Hrubý Ctirad (ředitel Diakonie)

  Konopík Petr

  Thál Josef

7.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Novák Richard (předseda)

  Kantor Jiří
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8.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
Buchtová Jitka (předsedkyně)

Červeňáková Michaela

Hradský Pavel

Opočenská Alžběta

Stoyová Olga

Šálková Miluše

Šimek Jiří

Wittner Pavel

9.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Novák Richard (předseda)

Mrázek Milan (předseda AMM)

Jandovský Filip

Neužil Zdeněk

Pavelek Vít

Witiska Tomáš

10.  Komise pro řád církve (česká část VK)
Procházka Petr (předseda)

Červeňák Josef

Stoy Petr
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11.  Komise pro liturgii
  Křížová JanaKřížová Jana (předsedkyně)

  Gärtner Filip

  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Kupfová Kristýna

  Procházka Petr

  Vaďura Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /

 �. Daněčková Jana, farářka / /
4. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /

 �. Hradský Pavel, farář / /
 �. Hrubý Ctirad, farář / /

7. Jandovský Filip, farář / /
 �. Kantor Jiří, lokální kazatel / /

9. Křížová Jana, farářka / /
10. Kuchynka Pavel, farář / /
11. Novák Richard, farář / /
12. Mrázek Milan, lokální kazatel / /
1�. Procházka Petr, superintendent / /
14. Procházková Ivana, farářka / /
1�. Redmond John, lokální kazatel / /
1�. Vaďura Petr, kazatel na zkoušku / /
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

17. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
1�. Thál Josef, Jihlava / /
19. Martin Lang, Litoměřice / /
20. Kameníková Miroslava, Mikulov na Moravě / /
21. Martan Jiří, Plzeň 1 – Lochotín / /
22. Taubenhanslová Vladislava, Plzeň 1 – �or�ovsk�� ���n / /– �or�ovsk�� ���n / /
2�. Konopík Petr, Plzeň 3 – �usova / /
24. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město / /
2�. Witiska Tomáš, Praha 9 – �orní Počernice / /
2�. Pěkný Martin, Praha 10 – Stra�nice / /
27. Šálková Miluše, Protivín / /
2�. Šmíd Petr, Slan�� / /
29. Kurt Aysun, �achov / /
 �0. Hule Marcel, �řeboň / /
 �1. Chlupáček David, člen RO / /
 �2. Kružík David, zástupce za mládež / /
 ��. Černá Venuše, koordinátorka pro práci sester / /

Celkem hlasů                                                           33 33

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program
Sobota 1. 4. 2017 

9:00 - 9:30 Příjezdy 
9:30   Bohoslužba (Petr Vaďura)
10:00   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2016 

  Zprávy:

  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2 Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3 Zpráva za Fond údržby budov
  1.4 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
  1.5. Zpráva misijní koordinátorky
  1.6.1 Zpráva kanceláře Rady oblasti
  1.6.2 Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy
  1.7 Zpráva Správy budov
  1.� Revizní zpráva za rok 201�
  2.1 Zpráva Diakonie ECM, 
   zpráva za Podporu diakonick��ch projektů 
  2.2 V��roční zpráva misijního střediska Brána
   za rok 201�
  2.� Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
  2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží 
   a mlad��mi dospěl��mi
  2.� Zpráva Komise pro liturgii
  2.7 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.� Zpráva Komise pro sociální práci
  2.9 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.10 Informace za Institut vzdělávání
  2.11 Zpráva za Metodistick�� seminář Praha–Vr�ovice–Vr�oviceVr�ovice
  2.12 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.13 Zpráva Nominačního v��boru
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Zprávy farností:

  �.1 Farnost Brno
  �.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo

3.3 Farnost Litoměřice
3.4 Farnost Mikulov
3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor �or�ovsk�� ���n
3.6 Farnost Plzeň 3 – �usova
3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
3.8 Farnost Praha 9 – �orní Počernice
3.9 Farnost Praha 10 – Stra�nice 

a sbor Jablonné v Podje�tědí
3.10 Farnost Protivín a sbor ���n nad Vltavou
3.11 Farnost Slan��
3.12 Farnost �achov
3.13  Farnost �řeboň
3.14 ESUMC

12:00 - 13:00 Přestávka na oběd

15:00   Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka) 
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Zápis z jednání

Jednání bylo zahájeno bohoslužbou s kázáním na 1Tm 2,1-8 (Petr Vaďura). 
Počet přítomných členů konference: 33
Byli zvoleni skrutátoři (David Chlupáček, Filip Jandovský).
Byl schválen Protokol OK 2016. 

Zprávy:

1.1.1    Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Bratr superintendent Petr Procházka zprávu stručně představil a odpověděl 
na doplňující otázky.
Zpráva byla přijata.

1.1.2    Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Zpráva byla opravena a vzata na vědomí.
Návrh Rady oblasti č. 1 byl přijat jednomyslně.
Návrh Rady oblasti č. 2 byl po vysvětlení přijat jednomyslně. 

1.2    Zpráva komise pro finance a církevní majetek

Bratr Jan Frolík zprávu představil.
Zpráva byla přijata.

1.3    Zpráva - Fond údržby budov (dříve PUB)

Bratr Jan Frolík zprávu představil.
Ke dvěma návrhům t��kajícím se v���e úroků se rozvinula diskuse. Bratr Martin 
Pěkn�� podal třetí návrh, bratr Josef Červeňák ho podpořil: 
Oblastní konference 2017 souhlasí s dosavadní v���í úroků a pověřuje Radu 
oblasti, aby v průběhu roku rozhodla o změně podle toho, jaké důsledky bude 
mít uvolnění kurzu koruny, a sbory o změně informovala.
Návrh byl přijat 19 hlasy.
Zpráva byla přijata.
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1.4    Zpráva – Misijní fond - Podpora misijních projektů

Bratr Pavel Kuchynka požádal o změnu nebo doplnění členů komise. Rada 
oblasti přijme návrhy ze sborů. Bratr Richard Novák vyzval příjemce prostřed-
ků z fondu, aby podali stručnou zprávu, jak se jejich projekt vydařil. Bratři Petr 
Vaďura, Martin Pěkn�� a Milan Mrázek o tom informovali.
Zpráva byla přijata.

1.5    Zpráva misijní koordinátorky

Sestra Jana Křížová poděkovala za spolupráci při sestavování rozvrhu společ-
n��ch modliteb a přehledu aktivit s partnersk��mi sbory. Vyzvala k vyslání t��mu 
dobrovolníků do USA i v roce 2017.
Zpráva byla přijata.

1.6.1    Zpráva kanceláře Rady oblasti

Bratr superintendent přečetl 1.8. Revizní zprávu.

1.6.2    Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy

Bratr Jan Procházka představil tabulky. Některé údaje je třeba opravit. Správné 
hodnoty budou uvedeny v protokolu.
Zpráva byla přijata.

1.7    Zpráva Správy budov

Bratr Jan Procházka doplnil zprávu o současn�� stav. Upozornil, že se opět 
budou podávat žádosti o příspěvek ze správy budov na opravy. Navíc upozor-
nil, že sbory mohou v září na Ministerstvo kultury podávat žádosti o dotace na 
kulturní akce.
Zpráva byla přijata.

2.1    Zpráva Diakonie, zpráva za Podporu diakonických projektů

Bratr Ctirad �rub�� připomněl velikonoční sbírku na podporu diakonick��ch 
projektů projektů na sborech.
Zpráva byla přijata.



14     OK  1. 4. 2017  Praha 2

2.2    Výroční zpráva misijního střediska Brána za rok 2016

Bratr Martin Pěkn�� upřesnil hodnoty ve finančním přehledu.
Zpráva byla přijata.

2.3    Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii

Bratr Richard Novák vyzval k doplnění komise o dal�í členy.
Zpráva byla přijata.

2.4    Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Sestra Milu�e Šálková představila zprávu a ocenila práci předsedkyně Jitky 
Buchtové.
Zpráva byla přijata.

2.5    Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Bratr Richard Novák představil zprávu a upozornil, že komise stojí o informace 
ze v�ech sborů, i z těch, kde není delegát za mládež v AMM. 
Zpráva byla přijata.

2.6    Zpráva Komise pro liturgii

Zprávu představil bratr Petr Procházka.
Zpráva byla přijata.

2.7    Zpráva Komise pro církev a společnost

Sestra Jana Daněčková podala zprávu ústně a vyzvala k doplnění komise.
Zpráva byla přijata.

2.8    Zpráva Komise pro sociální práci

Bratr Zdeněk Brož podal zprávu ústně.
Zpráva byla přijata.
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2.9    Zpráva Komise pro Řád církve

Bratr Petr Procházka zprávu představil a upozornil, že na V��roční konferenci 
se bude hlasovat o změnách ústavy. Bratr Jiří Martan vysvětlil postoj star�ov-
stva sboru Plzeň Lochotín k bodu 3 zprávy.
Zpráva byla přijata.

2.10    Informace za Institut vzdělávání

Sestra Ivana Procházková informovala o činnosti Institutu vzdělávání a sdělila, 
že obvyklé jarní vzdělávání kazatelů se v roce 2017 uskuteční na podzim.
Zpráva byla přijata. 

2.11    Zpráva za Metodistický seminář

Bratr Bohuslav Opočensk�� představil zprávu ve formě prezentace.
Zpráva byla přijata.

2.12    Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Zprávu představil bratr Milan Mrázek.
Zpráva byla přijata.

2.13    Zpráva Nominačního výboru

Zprávu představila sestra Jana Křížová. 
Bratr Petr Procházka navrhl, aby bratr Ctirad �rub�� se stal členem Komise pro 
liturgii a ujal se činnosti v ní po skončení své práce ve funkci ředitele Diako-
nie. Byl zvolen.  
Bratr Petr Procházka navrhl, aby sestra Jana Křížová vykonávala funkci před-
sedkyně Komise pro liturgii. Byla zvolena.  
Zpráva byla přijata.

3    Zprávy farností  

Laičtí členové konference představili zprávy za své sbory, doplnili a odpovědě-
li na otázky. K někter��m se rozvinul rozhovor.
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Delegáti a farář farnosti Plzeň 1 – Lochotín byli požádáni, aby vysvětlili obsah– Lochotín byli požádáni, aby vysvětlili obsahLochotín byli požádáni, aby vysvětlili obsah 
zprávy za farnost. Proběhla diskuze. Konference odmítla zab��vat se návrhy 
někter��ch členů star�ovstva, které se t��kaly liturgie večeře Páně, a nehlasovala 
o nich. Doporučila, aby na farnosti proběhl seminář o v��znamu večeře Páně 
v metodistické tradici. Zároveň požádala superintendenta, aby zaslal vedení 
farnosti vysvětlující dopis. 

Jednání oblastní konference bylo zakončeno modlitbami a vysluhováním večeře 
Páně (Petr Procházka, Ivana Procházková). 
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1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
Oblastní konference 2016 zvolila na konferenční období 2016-2020 členy 
Rady oblasti: místopředseda Pavel �radsk��, Josef �avíř, David Chlupáček, 
oblastní vedoucí laiků Petr Konopík a Petr Vaďura.  

Rada oblasti se v konferenčním období 2016/2017 se�la k pěti řádn��m schů-
zím. Mimo schůze členové Rady konzultovali neodkladné záležitosti prostřed-
nictvím emailů a telefonicky. O v�ech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů je 
uveden v zápisech jednání. 

1. Finanční a majetkové záležitosti církve.

Rada projednala a schválila množství finančních a majetkov��ch záležitostí: 
rozpočty kanceláře Rady oblasti, Správy budov, Institutu vzdělávání a jejich 
plnění, investice do nemovitostí, navy�ování/snižování úvazků, mimořádné 
žádosti diakonie, žádosti o granty a dal�í. 

Na začátku roku 2017 schválila Rada oblasti koupi nemovitosti ve Vimperku 
a koupi kazatelského bytu v Brně. Na obě investice použila finanční prostředky 
z dlouhodobé rezervy Rady. 

Strategie ECM 2013–2030. 

Strategie pro ře�ení finančních záležitostí ECM spojen��ch se změnou státní 
podpory.

V souladu s přijatou strategií schválila Rada oblasti koupi dvou činžovních 
domů a investici podporovanou společností Lyoness. V�echny investice byly 
projednány a doporučeny Komisí pro finance a církevní majetek. 

Podle schválené strategie církve se od roku 2018 začne používat a přerozdělo-
vat zisk z našich investic.

Státní příspěvek na provoz církve se od roku 2016 snižuje každ�� rok 
o 788 000,- Kč. V prvních dvou letech (16–17), kdy se státní příspěvek celkem 
snížil o 1 576 000,- Kč, se církvi podařilo a daří tento v��padek příjmů uhradit 
z vlastních zdrojů. 

Dle strategie dochází k postupnému navy�ování příspěvků sborů na platy 
duchovních. V současné době tvoří příspěvky ze sborů v průměru přes 50% 
platu duchovních. 
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2. Sociální práce církve.

V uplynulém roce probíhala na různ��ch úrovních diskuze t��kající se směřování 
na�í sociální práce. Shoda panuje ve snaze jasně definovat křesťanské poslání 
Diakonie ECM a jednotliv��ch SKP. 

Zaměstnanci středisek nemusí b��t vyznávajícími křesťany, nicméně měli by 
b��t ochotni se ztotožnit s křesťansky zaměřen��m posláním středisek. Na�e stře-
diska jsou založena proto, aby přiná�ela do světa Boží lásku, soucit a pomoc 
všem lidem v nouzi.

Rada oblasti ve spolupráci s Diakonií ECM plánuje v následujících letech 
transformovat SKP Plzeň, Point 14, SKP Jihlava a SKP �orní Početnice na 
ústavy. V případě Point 14 tato transformace proběhne již během března 2017.

Na žádost správní rady a star�ovstva farnosti Jihlava byla ukončena činnost 
Střediska křesťanské pomoci Y-port ke dni 31. 12. 2016. 

Celkově podpořila v roce 2016 Rada oblasti sociální práci církve (Střediska 
křesťanské pomoci) částkou 1 908 000,- Kč.

Rada oblasti děkuje bratru Ctiradovi �rubému za mnoholetou práci a službu 
ředitele Diakonie ECM. Bohužel je náročné vykonávat současně službu ředi-
tele Diakonie a službu odpovědného duchovního na farnosti. V březnu 2017 
vypsala Rada oblasti v��běrové řízení na nového ředitele Diakonie ECM.

Kaplanská služba

Ve vazební věznici v Litoměřicích slouží bratr Zdeněk Brož od 1. 3. 2017 
na částečn�� úvazek jako kaplan. Jsme rádi, že po dlouhé době má na�e církev 
vězeňského kaplana. S podporou místního sboru se do dobrovolnické služby 
ve vězení zapojili Jan �aslinger a Monika Černá. 

V SKP �orní Počernice vykonává kaplanskou službu bratr Richard Novák také 
na částečn�� úvazek.

3. Vzdělávání, společenství laiků i duchovních.

�ak jako v minul��ch letech jsme usilovali o budování společenství víry a dob-
r��ch vztahů mezi duchovními a dal�ími spolupracovníky. 

Kazatelé se setkávali na pravideln��ch schůzích, v dubnu 2016 se konala Jarní 
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�kola. V březnu 2017 se kazatelé a dal�í spolupracovníci účastnili exercicií. 

Společné setkání kazatelů, laick��ch kazatelů a pomocníků kazatelů s povo-
lením ke kázání se konalo v listopadu 2016. Setkání se účastnilo zhruba 50 
účastníků, na programu byla předná�ka a diskuse k teologii a praxi svaté večeře 
Páně v ECM. Je �koda, že se neúčastnili a omluvili někteří pomocníci s povole-
ním ke kázání, jistě by i jim právě toto téma bylo k prospěchu.

V Řádu církve je absolvování předepsaného studia podmínkou pro udělení 
povolení ke kázání. Vzhledem k této podmínce bude moci dostat povolení ke 
kázání pouze ten, kdo se nejméně jednou za dva roky účastní předepsaného 
vzdělávání.

V prosinci se konalo již tradiční setkání zaměstnanců a spolupracovníků církve. 

V současné době probíhá poslední semestr Studijního programu pro laiky 
– modul A. Předpokládáme, že někteří z absolventů se stanou nov��mi laick��mi 
kazateli/kazatelkami. 

Ve spolupráci s ČCE pokračuje kurz S dětmi na cestě víry - kurz pro pracovní-
ky s dětmi v evangelickém prostředí. 

Rada oblasti schválila a podpořila založení a registraci Základní �koly v Lito-
měřicích. Ministerstvo �kolství bohužel na�í žádosti nevyhovělo.

I nadále je zájem o kurzy na Pou�ti. V letních měsících 2016 bylo obsazeno 
8 t��dnů  (kurz pro seniory, pro rodiny s dětmi, kurz pro mládež a sborové 
dovolené). V roce 2017 je zamluveno rovněž v�ech 8 t��dnů. Církevní chata na 
Veselce má také velmi dobrou obsazenost, vět�inou se v�ak jedná o rekreanty 
a kurzy mimo ECM. Bude potřeba zvážit, zda církevní chatu na Veselce i nadá-
le provozovat nebo prodat.

4. Ekumenická spolupráce.

Pokračuje velmi dobrá ekumenická spolupráce mezi křesťansk��mi církvemi. 
Velkou hodnotou posledních let, jsou dobré vztahy mezi vět�inou představitelů 
církví a to včetně Římskokatolické církve. 

Řídící v��bor Ekumenické rady církví v ČR má své pravidelné schůze něko-
likrát do roka. Předsednictvo ERC zastupuje církve při jednání s Českou 
biskupskou konferencí (ČBK), státními institucemi (např. Úřad vlády, Posla-
necká sněmovna, Senát), s vedením České televize, Českého rozhlasu, policie, 
armády, apod. 
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Spolu s ostatními církvemi ERC a s ŘKC jsme slavili několik ekumenick��ch 
bohoslužeb. V roce 2016 proběhly ekumenické akce u příležitosti v��ročí upá-
lení Jeron��ma Pražského. Již tradičně se konala slavnost Modlitba za domov. 
Jako připomínka úmrtí císaře Karla IV. se konala zádu�ní m�e na Karl�tejně, 
na kterou byli snad poprvé v historii pozváni zástupci ERC. V roce 2016 se 
konal Leuenbersk�� synod. 

Na půdě ECM se konala bohoslužba určená pro ústředí církví v rámci A�M 
2017. Jsme rádi za velkou účast i náv�těvu Dominika kardinála Duky.

V roce 2017 si budeme připomínat 500. v��ročí reformace.

V září 2016 jsme obdrželi žádost od Dominika kardinála Duky o podporu 
znovuobnovení Mariánského sloupu na Staroměstském náměstí v Praze. Rada 
oblasti se přidala k prohlá�ení ERC, které v�ak nebylo na Valném shromáždění 
ERC schváleno. Předpokládáme, že se bude o tomto tématu dále jednat. V této 
souvislosti do�lo k dohodě mezi ERC a ČBK na ustavení komise, která se bude 
zab��vat problematick��m 17. stoletím.

Pokračovala spolupráce s partnersk��m distriktem Johnson City a sbory v rámci 
IM�. Během léta a podzimu 2016 přijelo několik t��mů VIM, hostili jsme 
náv�těvy z partnersk��ch sborů v rámci IM�.  Pokračovala rekonstrukce mod-
litebny v Praze Vr�ovicích, kterou používá ESUMC. V únoru 2017 nav�tívil 
superintendent Johnson City District, aby upevnil spolupráci. �ato náv�těva 
byla inspirativní.  

V na začátku října 2017 budeme hostit jubilejní 10. Mission Summit IM�. 
V��znam této euro-atlantické akce podtrhuje skutečnost, že se bude jednat 
o první setkání mimo USA. Předpokládáme, že budeme hostit více než 100 
hostů z USA a dal�ích evropsk��ch zemí.

5. Média

Intenzivně pracujeme na přípravě nového církevního česko-anglického webu. 
Podobně chceme připravit nov�� ubytovací web, kter�� bude nabízet ubytování 
v Praze a na dalších místech. 

Na�e církev je i nadále zapojena v přenosech bohoslužeb Česk��m rozhlasem. 
Přenosy se uskutečnily z Plzně Lochotína a Mikulova, na podzim to bude 
z �achova. 
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Bratr Petr Vaďura se intenzívně věnuje natáčení rozhlasov��ch příspěvků, 
v Č� měl Sváteční slovo, rozsáhlá je i jeho publikační činnost. S Česk��m roz-
hlasem spolupracují i dal�í bratři a sestry. 

Pravidelně vychází církevní časopis Slovo a život, jsme aktivní na na�í face-
bookové stránce, nepravidelně vycházejí informace v Oběžníku. 

Návrhy Rady oblasti pro Oblastní konferenci 2017

1) Rada oblasti navrhuje Oblastní konferenci přijmout toto usnesení:

Oblastní konference 2017 na návrh Rady oblasti rozhodla zahrnout finanční 
podíl sborů na platech duchovních v koncepci (dříve hodnostní) mezi odpočita-
telné položky od základu výpočtu repartic. Toto rozhodnutí je platné 
od 1. 1. 2017. 

2) Rada oblasti souhlasí s návrhem Diakonie a doporučuje Oblastní konferenci 
2017 přijmout toto usnesení:

Oblastní konference 2017 souhlasí s tím, aby Středisko křesťanské pomoci 
Jihlava nabylo a vlastnilo nemovitý majetek za účelem provozování sociální 
služby v rámci projektu “rozvoj sociálních služeb” v programu IPRÚ Jihlava 
a programu IROP.

Petr Procházka

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti.

Generální konference:

Delegát za ECM v ČR, bratr Petr Procházka.

Centrální konference:

Delegáti za ECM v ČR, sestry a bratři Milu�e Šálková, Jana Křížová, 
David Chlupáček, Petr Procházka.
Executive committee, bratr David Chlupáček, poradní hlas bratr Petr Pro-
cházka.
Working group Liturgy, sestra Jana Křížová.
Working group �heology and Ordained Ministry, sestra Jana Daněčková.

•

•

•

•
•
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Working group Church and Society, bratr David Chlupáček (předseda 
od 2018).
Working group Discipline and Judicial Matters, bratr Petr Procházka.
Committee on Investigation, bratr Petr Procházka.
Committee on Appeals, bratr Pavel �radsk��, náhradník bratr Josef �hál.
Council for the Church, bratr Petr Procházka.

Zástupci Centrální konference na evropské úrovni:

European Board of Drug and Alcohol Concerns, bratr David Chlupáček.
European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 
in Europe, bratr David Chlupáček.
Fund for Mission in Europe (FMIE), bratr David Chlupáček.
Methodist e-Academy (Governing Board), sestra Ivana Procházková.

Zástupci Centrální konference na celosvětové úrovni: 

Standing Committee on Central Conference Matters, bratr Petr Procházka.
IM� – In Mission �ogether, za Českou republiku, sestra Jana Křížová.

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:

První místopředseda Ekumenické rady církví (ERC), bratr Petr Procházka.
Komise pro ekumenismus ERC, bratr Josef Červeňák.
Komise pro sdělovací prostředky ERC, bratr Petr Vaďura.
Komise pro �kolství a vzdělávání ERC, bratr Filip Jandovsk��.
Leuenbersk�� synod, místopředsedkyně sestra Jana Křížová.
V��bor České biblické společnosti, bratr Josef Červeňák.
Modlitba za domov, přípravn�� v��bor, sestra Renata Šimandlová a bratr 
Martin Kukla.
Světov�� den modliteb, přípravn�� v��bor, sestra Zdena Janů.
V��konn�� v��bor VDP (velk�� v��bor), bratr Zdeněk Brož.
Komise odboru církví Ministerstva kultury pro v��běr kulturních aktivit 
církví a nábožensk��ch společností a projektů spolků, bratr Jan Procházka.
Denní čtení 2017, 2018 přípravn�� v��bor, sestra Jana Křížová.
Valné shromáždění ČBS 2016, bratři Josef Červeňák a Martin Švehla.

•

•
•
•
•

•
•

•
•

•
•

•
•
•
•
•
•
•

•
•
•

•
•
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Valné shromáždění ČBS 2017, bratři Josef Červeňák a Martin Kukla.
Valné shromáždění ERC v ČR 2016, bratři Petr Procházka, Josef Červeňák 
a Martin Kukla.
Konzultace IM�, Padina, Srbsko, 27. – 30. 10. 2016, sestra Jana Křížová. 
V��roční konference Šv��carsko-Francie-Severní Afrika, Šv��carsko, 
14. 6. – 19. 6. 2016, bratr Josef Červeňák (omluven z důvodu operace).
Děkovná vzpomínková bohoslužba na biskupa Dr. Franze Schäfera, 
Curych, Šv��carsko, 8. 8. 2016, Josef Červeňák.
Konference metodistick��ch ordinovan��ch žen a 21. Světová metodistická 
konference, �exas, USA, 28. 8. – 2. 9. 2016, sestra Ivana Procházková.
Světová federace žen a 21. Světová metodistická konference, �exas, USA, 
28. 8. – 2.9.2016, sestra Jana Křížová.
Služba žen Centrální konference střední a jižní Evropy, Kisač, 13. – 17. 10. 
2016, sestra Venu�e Černá.
Leuenbersk�� synod, Praha, 25. – 26. 11. 2016, bratři a sestry Filip Gärtner, 
Daniel Červeňák, Jana Křížová a Venu�e Černá.
European Gathering, Frankfurt, Německo, 9. – 11. 1. 2017, bratr Petr 
Procházka.

•
•

•
•

•

•

•

•

•

•
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1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

1.   Složení KFCM

V roce 2016 pracovala komise ve složení David Abraham, Jan Frolík, Martin 
Kukla, Petr Navara, Martin Pěkn��, Jan Procházka a Renata Šimandlová. 

2.   Procedurální záležitosti

Ve spolupráci s RO byla zpřesněna pravidla hlasování v KFCM takto:

otázka, ke které se mají členové KFCM vyjádřit, musí b��t jasně formulo-
vána tak, aby se dalo odpovědět ano nebo ne;
hlasování je veřejné, každ�� člen sdělí ostatním (zpravidla kopií e-mailu), 
jak hlasoval;
každ�� člen odpoví ano (souhlasí s návrhem), nebo ne (nesouhlasí 
s návrhem); pokud se zdrží hlasování, sdělí důvod;
hlasování je platné, když alespoň 2/3 členů odpoví ano nebo ne;
je-li předmětem hlasování doporučení Radě oblasti, sdělí předseda KFCM 
v��sledek hlasování předsedovi RO, přičemž: vyslovila-li se pro návrh vět-
�ina v�ech členů KFCM, je návrh doporučením KFCM pro dal�í práci RO; 
nevyslovila-li se pro návrh vět�ina v�ech členů KFCM, nepovažuje KFCM 
svůj návrh za doporučení pro dal�í práci RO; 
v obou případech záleží na RO, jak s návrhem naloží.

3.   Investice do cenných papírů

V roce 2016 se neuskutečnily žádné investice do cenn��ch papírů. Stav dosa-
vadních investic, uskutečněn��ch v roce 2015, je popsán ve zprávě RO.

4.   Investice do nemovitostí

V roce 2016 se KFCM věnovala převážně investicím do nemovitostí, konkrét-
ně činžovních domů, jejichž nabídky byly získány využitím kontaktů 
s realitními kancelářemi, developery, a osobních kontaktů, jak bylo schváleno 
na loňské OK. 

•

•

•

•
•
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Kritéria

Vhodnost činžovního domu pro koupi posuzovala komise zejména podle těchto 
kritérií:

Popis domu: počet podlaží, bytů, velikost bytů; stav inžen��rsk��ch sítí; obsaze-
ní nájemníky, nájemní smlouvy, v���e nájemného; střecha, okna, dveře, stropy, 
podlahy, sklep; vněj�í vzhled; statika, vlhkost.

Cena v porovnání s cenovou mapou v dané lokalitě.

Návratnost: realistick�� odhad v��nosu na pří�tích 10 let, při započtení daní, 
odpisů, údržby, nákladů na provoz a správu domu; limit přijatelnosti čistého 
v��nosu (ve strategii rámcově schválena 4%).

Lokalita: okolí domu (hluk, zeleň, pra�nost), dopravní dostupnost (tramvaj, 
autobus, metro), občanská vybavenost (obchody, �kola, �kolka, dětské hři�tě).

Územní plán: budoucí v��voj blízkého okolí domu, plánované změny dopravní 
dostupnosti.

Posuzované domy

Plzeň, Pařížská 4

Komise požadovala podrobněj�í podklady, zejména o statice domu 
a o územním plánu v dané lokalitě (v blízkosti domu se připravuje rozsáhlá 
v��stavba). Jejich získání v�ak vyžadovalo více času, než kolik byla společnost 
Bohemian Estates ochotna čekat, resp. za dal�í čekání požadovala vy��í cenu. 
Proto z koupě se�lo.

Praha 4 – Michle, Nuselská 114/159

Ředitel Správy budov a předseda KFCM se po osobní prohlídce shodli na tom, 
že dům nesplňuje požadovaná kritéria, a proto nabídku vůbec nepředložili 
k dalšímu posouzení komisí.

Praha 8 – Libeň, Lindnerova 7

Ředitel Správy budov a předseda KFCM se po osobní prohlídce shodli na tom, 
že dům nesplňuje požadovaná kritéria, a proto nabídku vůbec nepředložili 
k dalšímu posouzení komisí.
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Praha 5 – Košíře, Vrchlického 83/56

KFCM vět�inou 5 hlasů ze 7 doporučila zakoupení domu.

Plzeň, Sukova 2

KFCM vět�inou 5 hlasů ze 7 doporučila zakoupení domu.

5.   Jiné investice

David Abraham doporučil jednorázovou sponzorskou investici ve v���i 
567 699,- Kč do systému Lyoness, s očekávan��m v��nosem za 6 let až 
1 500 000,- Kč. Protože se jednalo o novou věc, se�la se komise fyzicky 
a David odpověděl na dotazy ostatních členů, a tím svůj návrh doplnil. Přesto 
si ostatní členové komise uvědomili, že do složitého fungování systému Lyone-
ss nemohli detailně proniknout. S ohledem na Davidovy dobré osobní zku�e-
nosti, a na skutečnost, že navrhovaná investice byla cca pouhé 1 % disponibil-
ních prostředků, v�ak návrh doporučili k realizaci �esti hlasy v�ech přítomn��ch 
členů. Schválí-li RO předložen�� návrh, poskytne David pracovníkům kanceláře 
RO potřebnou podporu pro administrativní a účetní práce nezbytné k realizaci 
investice. 

V Praze 8. 3. 2017
Jan Frolík, předseda KFCM
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1.3  –  Zpráva za Fond údržby budov
FUB fungoval v roce 2016 v souladu se schválen��mi zásadami, které v roce 
2016 nedoznaly žádn��ch změn. 

k 1. 1. 2016 bylo k dispozici  2 423 836,07 Kč
k 31. 12. 2016 bylo k dispozici  3 828 529,44 Kč

Celkové pohyby:

nové vklady 1 033 063,00 Kč
v��běry 0,00 Kč
nové půjčky 0,00 Kč
splátky 331 000,00 Kč
nárok na úroky 47 826,40 Kč
dlužné úroky 7 196,03 Kč

FUB má dostatek prostředků na dal�í půjčky. Část disponibilních prostředků 
(přinejmen�ím 1 mil. Kč Rady oblasti + 1 mil. Kč z vkladů FUB) by bylo 
možno použít na jiné účely, např. investice, aniž by hrozilo, že nebude na nové 
půjčky nebo na běžné v��běry vkladů.

Podrobn�� přehled FUB za rok 2016 je přílohou této zprávy.

V roce 2016 nejsou žádné nové v��běry a žádné nové půjčky; FUB je využíván 
k termínovan��m vkladům s v��hodnou úrokovou sazbou. Nárok na úroky znač-
ně převy�uje dlužné úroky, tedy FUB je v roce 2016 ztrátov��. �yto skutečnosti 
vybízejí k zamy�lení, zda nesnížit úrokové sazby.

Na druhé straně, jak vidíme z následující tabulky, za celou svou historii je FUB 
stále je�tě ziskov��.
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Navrhuji proto, aby Oblastní konference rozhodla pro jednu z těchto možností:

(1)   S platností od 1. 4. 2017 snížit úrokovou sazbu u vkladů z 2 % na 1 % p. 
a., a úrokovou sazbu u půjček z 3 % na 2 % p. a. I tak bude FUB pro vkladatele 
i dlužníky v��hodněj�í než banky.

(2)   Ponechat dosavadní úrokové sazby a k případn��m změnám přikročit až za 
rok, podle toho, jaké důsledky bude mít očekávané uvolnění kurzu koruny. �ím 
budou farnosti (pravděpodobně za cenu mírné ztráty) v roce 2017 více motivo-
vány ke spoření.

Osobně doporučuji možnost (2).
V Praze 3. 3. 2017

Jan Frolík, administrátor FUB
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Příloha - Fond údržby budov 2016
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1.4 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Ze zaslan��ch žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: English 
Camp (Jablonné v Podje�tědí); Romské skupinky v České Lípě a ve Cvikově 
(Jablonné v Podje�tědí); Misijní t��den (Jihlava); FUSION �achov (�achov).

Sbírka na podporu misijních projektů vynesla 47 495,- Kč, které byly rozděle-
ny žadatelům vybran��ch projektů následujícím způsobem:

English Camp (Jablonné v Podještědí)
Náklady projektu 24 000,- Kč.
Požadovaná částka 12 000,- Kč byla na podporu projektu odeslána.

Romské skupinky v České Lípě a ve Cvikově (Jablonné v Podještědí)
Náklady projektu 17 000,- Kč.
Požadovaná částka 11 000,- Kč. Žadateli byla odeslána částka 5 000,- Kč.

Misijní týden (Jihlava)
Náklady projektu 54 000,- Kč.
Požadovaná částka 10 000,- Kč byla na podporu projektu odeslána.
�ento projekt byl v�ak žadatelem částečně redukován. 7 000,- Kč bylo pak 
vráceno zpět na účet PMP.

FUSION Tachov (Tachov)
Náklady projektu 115 215,- Kč.
Požadovaná byla částka 39 900,- Kč. Žadateli byla odeslána částka 20 495,- Kč.

�aké v leto�ním roce přejeme v�em projektům, které budou vybrány, �tědr��
v��těžek letniční sbírky. V�em �tědr��m dárcům předem děkujeme.

Pavel Kuchynka, předseda Správy PMP ECM

1.5.1 – Zpráva misijní koordinátorky

Ke dni 1. 4. 2017  registrujeme v rámci programu In Mission �ogether partner-
ství České oblasti ECM s Johnson City District, �ennessee, USA a 13 oficiál-
ních partnerství místních sborů. Více než polovina z nich funguje dobře. 



OK  1. 4. 2017  Praha 2     ��

V roce 2016 obdržela česká oblast ECM dary v hodnotě 43 575 dolarů. 

V září 2016 pracoval čtyřčlenn�� t��m česk��ch dobrovolníků v Johnson City. 
Jejich působení mělo kladn�� ohlas.

V listopadu 2016 jsem se zúčastnila setkání misijních koordinátorů (z devíti 
zemí na�í centrální konference) v Srbsku. �lavním bodem programu byla 
příprava desáté konzultace lidí, kteří mají zájem o partnerství metodistick��ch 
sborů v USA a v zemích na�í biskupské oblasti. �oto setkání se doposud konalo 
v USA, tentokrát se bude konat 5.–8. října 2017 v Praze. Prosím o spolupráci 
při této prestižní akci.

Jana Křížová

1.6.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

Předem mé zprávy mi prosím dovolte poděkovat bratru superintendentovi, 
spolupracovníkům v kanceláři, i vám farářům a členům církve, za ve�kerou 
spolupráci i praktickou součinnost v uplynulém roce 2016. Na�ím primárním 
úkolem je vytvářet co nejlep�í zázemí na�im farnostem a farníkům, a bez va�í 
obětavé pomoci a účasti by tento úkol byl jen těžko naplňován.

Do agendy spravované kanceláří Rady oblasti patří řada různorod��ch činností 
a úkolů, vět�ina z nich jsou sv��m charakterem pravidelné a celoroční, dal�í 
průběžně vypl��vají z aktuální situace a nárazové potřeby. V��běrově z nich 
zmiňuji:

Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a platové agendy.
Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 
a úředními orgány při zaji�ťování dokumentů potřebn��ch pro chod farností 
i jimi zřizovan��ch organizací.
Zpracovávání rozsáhlého účetnictví církve. 
Zpracovávání čtvrtletních a ročních v��kazů pro Česk�� statistick�� úřad.
Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IM�, CXO, FMIE. 
Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistick��mi organizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 
Péče o zahraniční náv�těvy. 
Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotliv��m farnos-

•
•

•
•
•
•

•
•
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tem, včetně darů od spřátelen��ch sborů v USA.
Vedení pokladny (předev�ím příjmy a v��daje pro Správu budov).
Příprava ve�ker��ch setkání kazatelů a zaměstnanců a členů církve, např. 
schůze kazatelů, oblastní konference, v��roční konference, vánoční setkání, 
exercitia, jarní �kola kazatelů, ekumenické bohoslužby, setkání příprav-
n��ch v��borů, komisí, ekumenick��ch setkání atd.
Praktická podpora pro Institut vzdělávání při organizaci a uskutečnění 
vzdělávacích setkání pro faráře i členy církve.
Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-
ního časopisu Slovo a život.
Příprava, sazba a vydávání ti�těn��ch publikací pro potřeby církve – proto-
kolů oblastní a v��roční konference, řádu církve, brožurek Guidelines 
i jin��ch publikací.
Distribuce vydan��ch publikací.
Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravn��ch 
skupinách a účast na valn��ch shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).
Informování farností a farníků o aktuální církevní agendě prostřednictvím 
Oběžníku.

Kolektiv kanceláře tvoří tito stálí zaměstnanci: asistent superintendenta Martin 
Kukla, bilanční účetní Renata Bednářová, pokladník a recepční Lubo� Kaca-
fírek (částečn�� úvazek) a vedoucí kanceláře Renata Šimandlová (částečn��
úvazek). 

S důvěrou hledíme do budoucnosti, doufáme, že ná� Pán nám bude nápomocen 
ve v�ech na�ich úkolech. Přeji konferenci moudrost v rozhodování.

Renata Šimandlová

•
•

•

•

•

•
•

•
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1.6.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy

�ospodářské v��sledky RO a SB v roce 2016
Plnění repartic jednotliv��ch sborů v roce 2016
Přehled nákladů sborů 2016
Přehled v��nosů sborů 2016
Aktiva sborů 2016
Pasiva sborů 2016
RO vyhlá�ené sbírky do�lé na účty ústředí během roku 2016
Rozvaha ECM k datu 31. 12. 2016

Revizní zpráva za rok 2016 je přiložena samostatně.

Tabulky viz následující strany.

•
•
•
•
•
•
•
•
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HOSPODáŘSKé VýSLEDKy STŘEDISEK RO A SB 
v ROce 2016

e
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PLNěNí REPARTIC JEDNOTLIVýCH SBORů 
v ROce 2016
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PŘEHLED NáKLADů 2016
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PŘEHLED VýNOSů 2016
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PŘEHLED AKTIV 2016
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PŘEHLED PASIV 2016
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vyhLášenÉ sbíRKy RO 2016
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2016
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1.7.1 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference. Dovolte mi seznámit vás s nejdůležitěj�í-
mi událostmi ve správě budov za rok 2016.

K jednotliv��m nemovitostem:

Jihlava, Znojmo – po odstěhování faráře ve Znojmě, dohodli jsme se s majite-
lem bytu (CČS�) o pokračování pronájmu a byt obsadili nájemníkem. 
Sbor i nadále využívá část bytu pro své aktivity.

Litoměřice – měnili jsme okna ve schodi�ti domu, objednaná okna v�ak měla 
jin�� barevn�� odstín, tak je to v současné době předmětem reklamace.

Plzeň 1 Lochotín – opravili jsme byt pro kazatele, nově zateplili strop a zdi 
kolem oken, vyměnili jedno zničené okno a balkonové dveře, opravili kuchyň-
skou linku.

Praha 2 – vydláždili jsme dvůr objektu kamennou dlažbou dle požadavku 
památkářů, opravili jsme fasádu části kostela.

Praha 9 - Horní Počernice – farnost jako první si převzala do v��půjčky i byt 
kazatele. Nadále jej budou udržovat a modernizovat ze sv��ch prostředků.

Zámek Horní Počernice – podařilo se nám dokončit opravu zámku, a to zre-
konstruovat b��valou kuchyni a jídelnu. Zatím bude tyto prostory využívat SKP 
pro svou činnost, pokud se v budoucnu podaří realizovat projekt domova pro 
seniory se zvlá�tním režimem, budou sloužit pro klienty a zaměstnance.

Získali jsme stavební povolení na úpravu podzámčí, které zahrnuje opravu 
opěrné zdi, studánky, zpevněné plochy a stavbu jevi�tě a hledi�tě letního amfi-
teátru. 

Praha 10 - Vršovice – proběhla kompletní rekonstrukce velkého sálu. Bylo 
pořízeno nové osvětlení a podlahová krytina. �aké jsme kompletně zrekonstru-
ovali pánské sociální zařízení a vybudovali nové pro invalidní spoluobčany.

Protivín - byt – po odstěhování paní Boženy Bosákové z bytu v panelovém 
domě neboť skončily právní důvody jejího užívání, jsme byt nabídli do užívání 
sboru. �en jej nechtěl, tak jsme jej prodali.

Bechyně – po del�í době se nám podařilo prodat sborov�� dům. Rada oblasti– po del�í době se nám podařilo prodat sborov�� dům. Rada oblasti po del�í době se nám podařilo prodat sborov�� dům. Rada oblasti 
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rozhodla, že utržené peníze z prodeje se použijí na opravu střechy domu 
v Protivíně (cca 1,1 mil. Kč)

Z důvodu roz�iřující se práce správy budov, byli přijati dva pracovníci na pozi-
ci „asistent správy budov“. Je to Bc. �ereza Vaďurová a Mgr. Libor Duchek. 
Paní Vaďurová má na starost dům v Ječné ulici a nově zakoupen�� dům v ulici 
Vrchlického, Praha 5. Pan Duchek má na starost zejména vyhledávání vhod-
n��ch investic pro SB, nové webové stránky a též krátkodobé pronájmy jednoho 
bytu a dvou ubytoven v Ječné. Sleduje Cash flow investic ze státního vyrovná-
ní. 

Na cel�� či zkrácen�� pracovní úvazek pracují ve správě budov i nadále Bohumil 
Opočensk��, Lubo� Kacafírek, Karel Sehnal, Vladimíra Luňáčková, Zdeněk 
Neužil a Robert Kohoutek. Spolupracujeme i s účetní paní Renatou Bednářo-
vou, Ing. arch. Martinem Kuklou a vedoucí kanceláře Ing. Renatou Šimandlo-
vou. V�em bych chtěl za jejich práci a nasazení poděkovat.

Děkuji i v�em těm, kteří se starají o na�e domy na jednotliv��ch farnostech 
a není jim jejich stav lhostejn��.

Jan Procházka

1.7.2 – Investice do nemovitostí z majetkového vypořádání 
– příloha zprávy Správy budov

Uplynul�� rok byl na investice bohat��. Zakoupili jsme dva domy, jeden v Praze 
5 o 24. bytech. Kromě jednoho bytu v rekonstrukci jsou v�echny obsazeny 
a přiná�ejí první zisk. Druh�� dům je v Plzni Sukově ulici. Je to b��valá ubytov-
na, kterou budeme v leto�ním roce přestavovat na byty. Vznikne 24 malomet-
rážních bytů, o jejichž pronájem je v současné době velk�� zájem. 

Investovali jsme také do cenn��ch papírů. V��daje a příjmy přehledně ukazuje 
tabulka na následující dvoustraně, kterou připravil bratr Libor Duchek.

Sukova

V minulém roce jsme zaplatili 500 000 Kč kauci k aukci, ta nám pak byla ode-
čtena z celkové kupní ceny. V tomto roce jsme zaplatili zbytek kupní ceny, a to 
10 000 000 Kč z na�ich zdrojů a 16 milionů prostřednictvím hypotéky 
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od České spořitelny s úrokem 1,82 %. V blízké době budeme je�tě platit daň 
za převod nemovitosti 1 092 965 Kč a zahájíme rekonstrukci, která má připra-
ven�� rozpočet 7 000 000 Kč. Zkou�íme možnost získat dotaci na zateplení 
a v��měnu oken z programu IROP.

Vrchlického

V minulém roce jsme zaplatili 10 250 000 Kč za nákup Činžovního domu 
ve Vrchlického ul. Dále jsme proplatili 25 000 Kč za jistotní účet u České 
spořitelny, která zbytek kupní ceny 40 000 000 Kč uhradila prostřednictvím 
hypotečního úvěru. �ento rok budeme platit daň z převodu nemovitosti 
1 250 000 Kč, zároveň je rekonstruován jeden byt s rozpočtem 200 000 Kč.

Cenné papíry

V minulém roce bylo investováno do cenn��ch papírů Lyoness 567 699 Kč, 
v��nos se očekává koncem �estiletého období.

1.8 – Revizní zpráva za rok 2016

Předmětem revize byly: 

Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
�ospodárnost a účelnost v��dajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a česk��ch účetních standardů pro neziskové organizace. Účetní 
záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, srozumi-
telně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřen��ch smluv, přijat��ch a vydan��ch faktur, příjmov��ch a v��dajo-
v��ch pokladních dokladů atd.).

V��daje jsou vynakládány účelně.

V roce 2015 byla část finančních prostředků převedena na investiční účet 
České spořitelny a.s. a část na investiční účet společnosti Sympatia Financie, 
o.c.p., a.s., která působí na Slovensku.
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Celkem se jedná o 14 mil.Kč. Jedná se o investici, u které předpokládá zhodno-
cení v horizontu tří až pěti let. K 31. 12. 2016 poskytly obě společnosti přehled 
o reálné ceně investic, oproti roku 2015 se hodnota sice zv���ila, v souhrnu 
je ale hodnota původní investice o 881 tis. Kč niž�í. �oto snížení se účtova-
lo v souladu s účetními předpisy jako přecenění finanční investice, tj. ztráta 
nevstoupila do hospodářského v��sledku.

 Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně 
jako použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostřed-
ky nejsou zahrnuty ve v��nosech a nákladech.

Závěr: účetnictví za rok 2016 zobrazuje správně v�echny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení v��sledku hospodaření 2016 do fondů rozhodne Rada oblasti. 

28. 3. 2017, Ing. Hana Macková

2.1 – Zpráva Diakonie ECM

Rada Diakonie ECM se v roce 2016 setkala čtyřikrát. Na programu byla bohatá 
agenda činnosti Diakonie ECM, jako například změny stanov SKP, využití pro-
stor po SKP Maják, plán činnosti atp. Rada pracovala i na sestavování provoz-
ních dokumentů, konkrétně vnitřní směrnice. 

Dvakrát se k rozhovorům se�li ředitelé SKP v rámci kolegia. Kromě jiného 
jsme v kolegiu ředitelů nastartovali přípravy na vstupní vzdělávání zaměstnan-
ců středisek. �aké jsme hovořili o diakonické konferenci, která by se mohla 
konat jednou za dva roky. 

Velikonoční sbírka 2016 vynesla 42 220 Kč. Celá sbírka byla převedena na 
účet pro Podporu diakonick��ch projektů ECM, ze které jsme podpořili ECM 
�achov v pořádání benefičních akcí na podporu mobilního �ospice sv. Jiří 
v �achově. Od jednotliv��ch dárců jsme obdrželi tři vět�í dary na naplňování 
poslání Diakonie ECM v celkové v���i 49 842,87 Kč. Dal�í dary jsme obdrželi 
od pravideln��ch dárců na Domov se zvlá�tním režimem – jeden dárce v cel-
kové v���i 900 Kč a na Podporu diakonick��ch projektů – od sedmi dárců 7 484 
Kč.

Půjčkov�� fond na překlenutí momentální platební neschopnosti střediska v roce 
2016 využila dvě střediska v celkové v���i 660 000 Kč. Stav půjčkového fondu 
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je zhruba 680 000 Kč s tím, že podle možností uvažujeme o jeho nav���ení 
a částku 1,5 mil Kč.

Ředitel Diakonie ECM se koncem roku 2016 účastnil strategického plánování 
SKP �orní Počernice, kde se hovořilo o hodnotách, poslání a stanovách a také 
o možné změně právní formy v návaznosti na změny Občanského zákoníku. 
�yto záležitosti se t��kají v�ech středisek a na základě těchto rozhovorů byly 
upraveny vzorové stanovy a vzniká vzorová zřizovací listina ústavu.

V říjnu jsme uspořádali setkání členů správních rad, zástupců star�ovstev 
a kazatelů sborů, kde fungují střediska křesťanské pomoci. Účastníci – bylo 
jich celkem 19 – získali základní přehled o zodpovědnostech, kompetencích 
a vzájemném postavení správních rad, star�ovstev sborů, kazatelů a Evan-
gelické církve metodistické (zřizovatele). Vznikl seznam činností, které 
mají správní rady zabezpečovat a kde mají správní rady slabiny. Z toho také 
vyplynula témata pro dal�í vzdělávání členů správních rad – např. povinnost 
dobrého hospodáře, o co si říci řediteli a jak „v tom číst“, aby správní rady 
střediska spravovaly, a rozhovor nad křesťansk��m rozměrem poslání a hodnot 
středisek. V�e je možné dohledat na extranetu Diakonie ECM. V neposlední 
řadě posloužilo setkání k povzbuzení členů správních rad a navázání kontaktů 
napříč středisky a sbory.

Rozhovor nad hodnotami a posláním diakonické práce církve a jejím křesťan-
sk��m rozměrem, bylo předmětem rozhovorů na setkání kazatelů.

Před časem byla v církvi ustavena pracovní skupina pro uskutečnění projektu 
Domov pro seniory se zvlá�tním režimem v �orních Počernicích. V loňském 
roce skupina nav�tívila dva podobné domy a sbírala zku�enosti. �y pak kon-
zultovala s architektem a vznikla architektonická studie. Projekt má podporu 
vedení církve, proto proběhly první konzultace na Magistrátu hl. m. Prahy 
ohledně získání podpory pro budoucí financování, bez kterého se takov�� pro-
jekt neobejde. Nyní jsme ve fázi dal�ích jednání s radními Magistrátu. Vzhle-
dem k vysok��m finančním nárokům na stavbu, vybavení a provoz je podpora 
z veřejn��ch rozpočtů nutná. �ledáme sponzory mezi členy na�í církve a přáteli. 

Začátkem roku 2017 do�lo ke změně právní subjektivity POIN� 14, která byla 
ze zákona převedena do zapsaného spolku. V těchto dnech probíhá transfor-
mace na zapsan�� ústav, což je vhodná forma, o které jsme hovořili v rámci stra-
tegického plánování, na setkání členů správních rad, na Radě oblasti i setkání 
kazatelů. �ato transformace byla daná změnou legislativy a nyní probíhá rozho-
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vor o případné transformaci na ústavy u někter��ch velk��ch středisek.

Z důvodu narůstající agendy a vytížení v kazatelské službě ve farnosti se dvě-
ma sbory stávajícího ředitele Diakonie ECM, bylo vypsáno v��běrové řízení na 
nového ředitele. 

Děkuji v�em za podporu diakonické služby církve, která může mít mnoho 
podob. Od pomoci potřebnému, přes úvazkovou i dobrovolnou práci v na�ich 
střediscích, až po modlitební a praktickou podporu členů správních rad. Kéž 
nás �ospodin vede, aby služba potřebn��m, stejně jako nesení evangelia 
a bohoslužba byla přirozenou součástí na�eho života.

‚…budou konat dobro, budou podle svých možností ve všem milosrdní, pokud 
mají možnost, budou činit dobře všemožným způsobem a pokud možno všem 
lidem…’  (John Wesley, Všeobecná pravidla)

Ctirad Hrubý

2.2 – Zpráva misijního střediska Brána za rok 2016

�lavní činností Brány byl, tak jako v minul��ch letech, prodej křesťanské lite-
ratury.

V roce 2016 jsme, jako již každ�� rok, pořádali literární a hudební večery. 
V únoru jsme uspořádali Večer poezie a hudby. V březnu bylo natáčeno v Brá-
ně Sváteční slovo s Petrem Vaďurou vysílané Českou televizí. V květnu jsme 
se zapojili do projektu Noc kostelů. Na programu bylo představení projektu 
Škola v Kambodži s Pavlem Mothejlem. V září jsme uspořádali večer s Pavlem 
�uroněm, autorem projektu Pomoci na Ukrajině. Od září jsme uspořádali akci 
Knihy na cestách. Lidé mohli přiná�et knihy, které již nepotřebují, tyto knihy 
darovali a zájemci mohli přicházet a star�í knihy si koupit. V��těžek z prodeje 
darovan��ch knih byl 4 100 Kč a byl určen pro projekt Pomoci Ukrajině (vznik 
nové �koly).

Brána se zapojuje do akce Národní t��den manželství.

V roce 2016 se Brána zúčastnila prodeje křesťanské literatury na akcích: veli-
konoční prodej v ECM v Jihlavě, Modlitba za domov, kurs na Pou�ti, Cesta do 
Emauz, Konference metodistické mládeže v Plzni, vánoční prodej ve sborech 
ECM Jihlava, ECM �řeboň, ECM Stra�nice.
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Prodej v��robků z chráněn��ch dílen Diakonie ČCE Litoměřice, Diakonie Rol-
nička, Chráněná dílna Bona, Chráněná dílna Proutek, Stéblo a Česk�� západ.

Pravidelně se účastníme středečních Modlitebních setkání ve sboru ECM P2.

Brána slouží jako místo, kde dochází k setkávání se zákazníky s čast��m přesa-
hem k osobnímu sdílení s pracovníky Misijního střediska Brána, často v kritic-
k��ch situacích. Je tak vnímáno jako místo zti�ení, kam se mnoho dezorientova-
n��ch lidí často a rádo vrací, kde dochází k reálnému setkávání s lidmi z „ulice“.

V roce 2017 bude projekt Brány pod patronátem sboru Stra�nice ukončen 
a Brána bude předána Radě oblasti. 

Děkujeme Radě oblasti za projevenou důvěru 5 let a finanční podporu - nepla-
cení komerčního nájmu. Děkuji sboru ve Stra�nicích za modlitební, finanční 
a technickou podporu. 

Zaměstnanci: Daniela Pajasová, Alice Jandovská
Pracovníci na DPP (v období listopad, prosinec): Alžběta Opočenská, Ester 
Zelená, Krist��na Čuhelová
Dobrovolníci: Alžběta Opočenská, Krist��na Čuhelová, Ester Zelená
Zaměstnanec na rodičovské dovolené: Anna Lauková
Správní rada v roce 2016: Karel Dřízal, Filip Gärtner, Ivan Va�ín

Finanční náklady, které v roce 2016 byly navíc oproti běžnému stavu:
mzdové náklady: pracovnice na rodičovské dovolené 20 000 Kč (celkově 
již 50 000 Kč)
nov�� počítač 9 000 Kč.

V současné době je�tě není uzavřeno celoroční vyúčtování a inventura.

Finanční zpráva (v tis.Kč)

Náklady 1566 V��nosy 1516
Spotřeba 34 �ržby 1454  
Prodané zboží  1022 Ostatní 62
Osobní náklady  413
Ostatní náklady  25
Služby 72
Výsledek hospodaření  -50

Daniela Pajasová     

•

•
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2.3 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Komise (br. Novák a br. Kantor) zji�ťovala terén pro možné způsoby nesení 
evangelia v na�em prostředí. Sdíleli jsme se e-po�tou i „živě“ při někter��ch 
setkáních. Protože v Komisi pro evangelizaci a domácí misii pracují pouze dva 
členové, Komise nepřinesla tento rok mnoho „ovoce“. Jsme přesvědčeni, že na 
na�ich sborech se jistě v těchto oblastech pracuje a budeme vděční za jakékoli 
podněty a zku�enosti z činnosti sborů na poli získávání du�í pro Krista a zvěs-
tování radostné zprávy.

Bratr Novák pracuje ve spolku Kristus pro každého (tisk a distribuce letáčků) 
a nabízí v�em zájemcům různé traktáty, letáčky, kalendáře pro misijní činnost. 
K dispozici jsou i evangelia v arab�tině. Uvítali jsme zprávu bratra Švehly 
o jeho připravované EMK autobusové evangelizaci v Sedlčanech. Doporučuje-
me opět navázat kontakt s touto německou stanovou a autobusovou misií 
a využít její služby v na�em prostředí. Rádi vypomůžeme a předáme zku�enosti.

Ve sboru �orní Počernice je také k dispozici jednoduchá mobilní aparatura, 
která se kdysi pořídila právě pro evangelizační činnost. Zájemci o zapůjčení 
nechť se obrátí na bratra kazatele sboru �oPo.

Vítáme aktivity sborů při přípravě projektů v rámci vyhla�ování letničních sbí-
rek. �aké jsme vděčni za službu misijního střediska Brána. Věříme, že Komise 
pro evangelizaci není zbytečná a prosíme o trpělivost a modlitební podporu.

Richard Novák
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2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Působení KPDD ve složení Jitka Buchtová, Michaela Červeňáková, Pavel 
�radsk��, Alžběta Opočenská, Olga Stoyová, Milu�e Šálková, Jiří Šimek, Pavel 
Wittner bylo v uplynulém roce ve znamení bilance, nové stabilizace a spolu-
práce. Stále je na�í snahou modlitebně i prakticky podporovat a rozvíjet službu 
dětem a dorostu.

Nadále někteří členové KPDD spolupracovali ve vzdělávacím kurzu „S dětmi 
na cestě víry“, každ�� měsíc jsou členové komise v kontaktu přes mail, pokra-
čujeme ve společn��ch konkrétních přímluvách za práci s dětmi na sborech. 
Na zářijovém setkání v Jihlavě, jsme stanovili okruhy farností, které jednotliví 
členové KPDD budou dle sv��ch možností podporovat a informovat o akti-
vitách KPDD. Pro snaž�í a přehledněj�í komunikaci byly vytvořeny mailové 
adresy ecmdeti@seznam.cz a ecmkomise@gmail.com, kam kdokoliv z řad 
farářů, pracovníků s dětmi, rodičů může psát podněty, připomínky, modliteb-
ní v��zvy. Společně jsme se shodli, že chceme více aktivně využívat webové 
stránky www.umc.cz/deti k �íření nápadů, podnětů a informací pro pracovníky. 
Nově jsou zde umístěny např. předmětné lekce, písně, nápady k Vánocům. 
KPDD hledá cesty a způsoby, aby opětovně byly organizovány celorepubliko-
vé aktivity pro dorost a mohlo znovu fungovat setkávání pracovníků s dětmi 
v rámci ECM. Prvními kroky je připravovaná květnová víkendovka pro dorost 
v Protivíně a listopadové setkání pracovníků s dětmi v Jihlavě.

Podařilo se nám vytvořit základní zmapování aktivit pro děti a dorost na far-
nostech ECM. Mě samotnou mile překvapilo, kolik úžasného se děje. Z přehle-
du vypl��vá, jak velmi práce závisí na ochotn��ch, vydan��ch srdcích lidí, kteří 
investují svůj čas a dávají sami sebe. Cíleně, osobně a aktivně povzbuzujme 
a nesme jednotlivé spolupracovníky v modlitbách. Je to v��zva, máme svěřeno 
více než 300 dětí a věnuje se jim přes 60 pracovníků. Stále je dost míst, kde 
je práce s děti minimální. Chceme zůstat pohotoví k modlitbám, sloužit dary 
milosti, které jsme přijali a využívat je ke společnému prospěchu. Usilujme 
společně, aby na v�ech sborech mohly děti osobně růst v poznání Ježí�e Krista, 
a aby zakořeněny do Božího slova na�ly své místo v úžasném Božím plánu pro 
jejich životy.

Jitka Buchtová
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2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Předseda komise jednal během roku s jednotliv��mi členy v��boru, kteří si 
udělali čas. Komunikujeme s faráři a mapujeme stavy mládežníků na sborech. 
Předseda se s někter��mi členy komise (br. Pavelek, br. Mrázek) účastní schůzí 
AMM. Společně sledujeme zprávy delegátů mládeže za jednotlivé farnosti, 
hodnotíme jejich aktivity a snažíme se povzbuzovat k vytrvalosti, pečlivosti 
a odpovědné službě mlad��m lidem v církvi. Jsme vděčni za bratra Milana 
Mrázka, kter�� se mlad��m lidem věnuje a pracuje přes cel�� rok v různ��ch 
akcích. Jen namátkou: pobyt na Pou�ti – nově dva náročné t��dny (!), konfe-
rence mládeže v Plzni, �ukot, různé víkendovky, koncerty apod. Z iniciativy 
někter��ch mládežníků se uskutečnila víkendovka pro svobodné muže v campu 
Dobrá voda. �am jsme mohli posloužit i my, star�í muži. Letos chceme pokra-
čovat. Vítáme aktivitu svobodn��ch dívek, které se se�ly ve sboru v �orních 
Počernicích a pod vedením �anky Novákové již dvakrát připravily celodenní 
program s tematick��m biblick��m vyučováním, vzájemn��m sdílením a kreativní 
činností. Pří�tí měsíc plánují třetí setkání a srdečně zvou i dal�í dívky z jin��ch 
sborů ECM. Prosíme kazatele a delegáty, aby pozvání tlumočili ve sv��ch sbo-
rech.

Nedostatkem je neúčast delegátů mládeže či jejich zástupců z někter��ch farnos-
tí na jednání v��boru AMM. Je nutné, aby odpovědní duchovní povzbuzovali 
své delegáty a zástupce k těmto setkáním. Na někter��ch farnostech, žel, žádné 
delegáty nemají. Na někter��ch je mají, ale ti nekomunikují. Prosíme, aby se 
kazatelé a faráři nad touto situací zamysleli a spolupracovali v této věci 
s AMM. Chápeme, že problémem může b��t i velká vzdálenost z místa bydli�tě 
na místo setkání. 

Věříme, že na někter��ch sborech mládež dobře pracuje. Budeme rádi za zprá-
vy. Pro povzbuzení i pro inspiraci ostatním. �am, kde se práce nedaří, věříme, 
že v�echno má svůj čas. Buďme věrní a trpěliví. 

Richard Novák
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2.6 – Zpráva Komise pro liturgii

Komise pro liturgii pracovala v minulém ročním období ve složení tak, jak ji 
zvolila OK 201�.

Velmi intenzivně pracovala jednak na překladech liturgick��ch textů podle 
Book of Worship, vydání 2007, a to na částech, které je�tě scházely či scházejí, 
jednak na jejich jazykov��ch korekturách a na liturgick��ch revizích, což, jak se 
ukázalo, nám nejde tak rychle, jak jsme si představovali. Od minulé OK jsme 
se sešli k intenzívní práci 11x.

Podle loňské zprávy jsme chtěli celou práci dokončit v tomto období, ale kniž-
ní vydání bude k dispozici až po OK 2017. 

Předpokládáme, že celá práce přispěje k potřebnému ujasňování na�í metodis-
tické identity, o což se v na�í ECM snažíme už od dob projektu ECM 2000 
z roku 1999.

Zdeněk Eberle

2.7 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala ústně sestra Jana Daněčková.

2.8 – Zpráva Komise pro sociální práci

Zprávu podal ústně bratr Zdeněk Brož.

2.9 – Zpráva Komise pro Řád církve

1.  Evangelická církev metodistická má jeden celosvětov�� Řád církve. �ento 
Řád platí v celé církvi bez ohledu na velikost církve v dané zemi nebo i bez 
ohledu, zda je Řád přeložen do jazyka dané země. Řád obsahuje některé para-
grafy, které se t��kají pouze ECM v Americe.
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Standing Committee on Central Conference Matters je komise, kterou ustavila 
Generální konference. �ato komise je složená ze zástupců v�ech Centrálních 
konferencí a Jurisdikčních konferencí (vždy biskup + duchovní + laik). Komise 
má za úkol definovat části Řádu, které mají zůstat stejné pro celou ECM 
a části, které budou moci upravovat jednotlivé Centrální konference.

Jako V��roční konference jsme dostali první návrh úpravy části Řádu. Jedná se 
o Book of Discipline, Part VI, chapters 1-4+6. Máme poslat případné připo-
mínky.

V��bor pro řád má před sebou důležit�� a těžk�� úkol. Musí důkladně přečíst 
originální znění Řádu a porovnat jej s návrhem. Dal�ím krokem bude udělali 
návrh pro na�i VK, nebo přímo připravit odpověď SCCCM.

2.  V��roční konference dostala žádost o projednání změny někter��ch článků 
Ústavy ECM. V��bor pro řád připraví překlad změn pro jednání V��roční konfe-
rence. 

3.  V��bor obdržel od star�ovstva farnosti Plzeň Lochotín žádost o vyjádření 
k článku 259 Řádu ECM. Vzhledem k tomu, že je v kompetenci biskupa vyklá-
dat Řád církve, předal v��bor tuto žádost Kabinetu biskupa. Kabinet biskupa 
odpověděl star�ovstvu farnosti:

„Stanovisko biskupa a kabinetu: Členové Výboru pro spolupráci mezi kazate-
lem, zaměstnanci a farností mohou být pouze laici (ne zaměstnanci farnosti) 
a osoby se služebním přidělením. Lokalizovaný kazatel nemůže být členem ani 
předsedou výboru. Pro vysvětlení ještě dodáváme, že lokalizovaný kazatel může 
vykonávat duchovenskou službu pouze se souhlasem odpovědného kazatele. 
Členstvím ve Výboru pro spolupráci by docházelo ke střetu zájmů.“

Petr Procházka

2.10 –  Informace za Institut vzdělávání

Institut vzdělávání pracuje na úrovni na�í v��roční konference, tedy společně 
pro českou a slovenskou oblast. Bratr prof. P. Procházka má i pro Českou ob-
last na starosti přidělování kreditů za celoživotní vzdělávání pracovníků 
v církvi (předev�ím za recenze přečtené teologické nebo jiné vhodné liter-
atury, za účast na kurzech, předná�kách, konferencích apod.). Rovněž spravuje 
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webové stránky www.institut.umc.sk. Společně s učiteli z české oblasti vyučuje 
ve vzdělávacích kurzech pro laiky (tzv. moduly A a B).

1)  Institut vzdělávání v České oblasti ECM realizuje nebo se podílí na real-
izaci studijních kurzů:

a)  Studijní kurz pro laiky – modul A. (Absolventi tříletého kurzu získávají 
základní penzum teologick��ch vědomostí k tomu, aby mohli vést bohoslužby, 
kázat, případně vést domácí skupinku, dorost, mládež, vyučovat děti a při té 
příležitosti vykonávat pastoraci. V současné době končí druh�� běh kurzu, 
v posledním semestru studuje 10 bratří a sester z ČR a 4 bratři a sestry ze SR. 
Je možné se přihla�ovat do třetího běhu kurzu, kter�� bude otevřen v září 2017). 
Momentálně v kurzu vyučují: Pavel Procházka, Š. Rendo�, I. Procházková, 
F. Jandovsk��, Petr Procházka a J. Daněčková.

b)  Studijní kurz pro laiky – modul B. Absolventi ročního kurzu, kter��
navazuje na modul A, mohou b��t povoláni do duchovenské služby jako lokální 
kazatelé. Druh�� běh kurzu začne v září t. r. V kurzu momentálně vyučují: Pavel 
Procházka, Petr Procházka, F. Gärtner a I. Procházková.

c)  S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém 
prostředí. Dvoulet�� kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR, 
koordinátorem celého kurzu je P. Wittner (Plzeň 1). V kurzu vyučují z na�í 
církve: J. Buchtová, J. Daněčková, K. Kupfová, J. Červeňák, I. Procházková. 
V současné době se uzavírá druh�� běh kurzu a připravuje se třetí. 

V�echny kurzy kombinují kontaktní v��uku (celodenní nebo víkendové 
semináře) s distanční v��ukou přes webov�� portál moodle (http://moodle.umc.
sk/ a http://www.sdetminaceste.cz/). Sledujte, prosím, na sborech termíny 
přihla�ování a pozvěte bratry a sestry ke studiu. V�echny uvedené kurzy mají 
velmi dobrou úroveň a jsou velkou pomocí pro služebníky v na�ich sborech 
a farnostech.

Institut vzdělávání dále eviduje, kde se v na�ich farnostech a sborech realizuje 
kurz Učedník a Sborová biblická �kola.

2)  Institut vzdělávání v České oblasti ECM připravuje a realizuje příležitostně 
přednášky a semináře pro pravidelné setkávání kazatelů, studijní den pro 
laické, lokální a ordinované kazatele. V r. 2016 to bylo v listopadu celodenní 
předná�ka a seminář k liturgii sv. večeře Páně nad dokumentem This Holy 
Mystery: A United Methodist Undestanding of Holy Communion. J. Daněčková 
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momentálně připravuje překlad tohoto dokumentu do če�tiny. Institut 
vzdělávání připravuje a realizuje každoročně vzdělávací t��denní tzv. Jarní 
školu ECM. V roce 2016 se konala ve Vranově u Brna 25.-29. dubna. �lavním 
na�ím hostem byl Ota �alama, �h.D. s cyklem předná�ek Jan Hus – „druhý 
život“, 1415-1620. Dal�ím hostem byl V. Bence z Maďarska, z „domácích“ se 
podíleli na v��uce: Filip Gärtner, J. Křížová, P. Kuchynka, I. Procházková 
a dal�í na překladech, přípravě společn��ch pobožností a bohoslužeb. 

3)  Institut vzdělávání spolupracuje s podobn��mi institucemi na�í církve 
v zahraničí, I. Proházková je členkou Governing Board of The Methodist 
e-Academy a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theological Schools 
in Europe (M�SE) .  

Ivana Procházková

 2.11 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Akademick��m rokem 2016/17 jsme vstoupili již do sedmého roku provo-
zu. Ani v leto�ním roce seminář neztratil nic ze své jedinečnosti t��kající se 
různorodostí zastoupen��ch denominací: ECM, CB, ŘKC, KS, JB, ČCE. Počet 
ubytovan��ch studentů v ZS bylo 21 a v LS 22 studentů. Oficiální zahájení 
v novém akademickém roce proběhlo společn��m setkáním 17. 10. 2016, kde 
jsme se po krátkém úvodu pustili do seznamování za pomoci her. A bylo to 
zapotřebí, protože nastoupilo pět nováčků. Opět během celého roku probíhají 
ranní modlitební setkání. �entokrát jsme přidali i pondělní ráno, takže se schá-
zíme pětkrát v t��dnu. Průměrná účast na modlitebních v zimním semestru byla 
v počtu �est modlitebníků. 

22. 11. jsme uspořádali předná�ku jedné b��valé studentky o její cestě po 
Izraeli. Letos poprvé jsem pro studenty připravil vánoční stromeček zaplněn��
mal��mi dárky. V��měnou za dárek měli studenti za úkol vyrobit na stromeček 
vánoční ozdobu. Se�lo se jich hodně a byly zajímavé. Adventním časem jsme 
pro�li s přispěním ručně vyrobeného adventního kalendáře s trefn��m názvem 
„Člověče, raduj se“. �aké jsme změřili síly v litém boji při Adventním bowlin-
govém mači. Zúčastnilo se nás třináct. V letním semestru jsou samozřejmostí 
ranní modlitební. �aké bych se chtěl pokusit alespoň jednou měsíčně uspořá-
dat společné snídaně (večeře). Plánuji je�tě uspořádat předná�ku na�ich dvou 
studentů o jejich cestě do Izraele, kde se zúčastnili vykopávek. Doufám, že se 
podaří do konce akademického roku uspořádat i dal�í společnou sportovní akci. 
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Pro pří�tí rok bych rád k semináři je�tě dobudoval společenskou místnost, která 
zde moc chybí. V semináři v současné době není možnost setkávání se 
v prostoru, kde bychom neru�ili ostatní studenty při jejich odpočinku či pilném 
studiu. Asi se budu opakovat, ale jsem za Metodistick�� seminář velmi vděčn��. 
Seminář je místem, kde se každodenně přesvědčujeme, že Bůh žehná. 

Bohumil Opočenský

2.12 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

V loňském roce pracovala Aliance v klasickém zaměření, aby povzbuzovala 
mládežníky v cestě za Kristem. Se�li jsme se třikrát jako delegáti. �rápí nás, 
že ne ze v�ech farností na setkání delegáti jezdí. Snažíme se na tom zapracovat.

Mládežnický kurz na Poušti

�radičně v��born�� čas v rozhovorech nad Písmem, vírou a životním směrem. 
Poprvé jsme zařadili t��den přípravy – Spou�ť. Byl to t��den „ora et labora“. 
Součástí bylo zti�ení, čtení Bible, vedení deníku, ale i práce – zajistit jídlo 
a připravovat program a v�e potřebné pro následující t��den. Díky tomu jsme 
měli více věcí připraven��ch dopředu a ubralo to stres. Vyhodnotili jsme, že 
Spou�ť byl krok dobr��m směrem a budeme podobn�� t��den organizovat i letos. 

Uvědomili jsme si, že nám na�i mládežníci stárnou. Někteří zakládají rodiny 
a už přestávají b��t mládežníky. Modlíme se, co s tím. Na jednu stranu je to 
přirozen�� v��voj. Na druhou stranu chceme, aby se služba mládeži rozvíjela 
a z mládežníků se stávali služebníci, kteří slouží zase dal�í generaci. Přípravn��
t��den Spou�ť je právě dobr�� prostor pro star�í mládež, kde se buduje jejich 
obecenství a zároveň jsou zaměřeni na službu.

Konference mládeže

Plzen�tí připravili v��bornou konferenci. Organizačně v�e běželo na v��bornou. 
Přihlásili se někteří z dorostenců, a tak se děje příchod nové generace do mlá-
deže. Podle odezvy se jim obecenství mládeže líbilo a doufáme, že se stanou 
její součástí. 

Zorganizovali jsme v červnu v Plzni mládežnickou konferenci �ukot. Formát 
bohoslužby, která je ve stylu mlad��ch s v��zvou k následování Krista se nám 
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zdá dobr�� a v budoucnu budeme pokračovat. Původním záměrem bylo, 
že podobné bohoslužby budeme dělat pravidelně, ale zjistili jsme, že to je nad 
na�e časové možnosti. 

V��hledově přem���líme nad možností pracovního úvazku nebo více částečn��ch 
úvazků pro organizační zaji�tění chodu v AMM. Uvědomujeme si, že amatér-
ská báze, na které fungujeme teď, má své limity. V současné situaci nemáme 
kapacitu pro vět�í propojení mládeží, náv�těvy na sborech a lep�í organizova-
nost. Plány máme, ale v kapacitě lidí jsme omezeni.

Modlíme se, aby na sborech byly skupinky mládeže dobře fungující, aby byly 
místem růstu ve víře a aby se mládeže propojovaly se zbytkem sboru. Zároveň 
je na�ím přáním, aby mladí sloužili a učili se zodpovědnosti.

Milan Mrázek

2.13 – Zpráva Nominačního výboru

Rada oblasti, sekretariát, v��bory a komise byly zvoleny do roku 2020. 

Nominační v��bor obdržel jeden podnět ke změně:  

Zdeněk Eberle rezignuje ze zdravotních důvodů na členství v Komisi pro 
liturgii. Navrhuji, aby funkci předsedy vykonával do roku 2020 jeden ze členů 
komise.

Jana Křížová

3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:

Pravidelně probíhaly nedělní bohoslužby (jednou měsíčně s vysluhováním 
Večeře Páně), kter��ch se vedle členů brněnské farnosti ECM zúčastňují také 
hosté a přátelé sboru. Podle potřeby se na organizaci a vedení bohoslužeb podí-
leli také laičtí členové sboru.
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Na podzim byl v brněnské farnosti pokřtěn a přijat jako vyznávající člen jeden 
dospívající chlapec. Křtu předcházela křestní přípravka, které se účastnili tři 
dorostenci. Od druhé poloviny roku se pak také konala biblická skupinka pro 
mládež. V loňském roce byly probírány knihy Zjevení a 1. Samuelova.

Jednou t��dně se konala biblická skupinka pro dospělé zaměřená předev�ím na 
společné studium biblick��ch textů, v uplynulém roce byly probírány konkrétně 
tato témata: žalmy, vybrané novozákonní listy, dogmatická témata a Desatero.

Podařilo se nám zorganizovat sborov�� v��let za účasti na�ich přátel.

Star�ovstvo se scházelo během roku nepravidelně, podle potřeby. Mnohé otáz-
ky t��kající se organizace sboru byly ře�eny operativně, při krátk��ch setkáních 
po bohoslužbě a podobně.

Aktivity vně sboru:

V červenci 2016 se opět konala tradiční Prázdninová biblická �kola (VBS) při-
pravená na�imi přáteli z USA. V loňském roce byl program VBS s ohledem na 
aktuální možnosti organizován tak, že dopoledne probíhaly společné aktivity 
určené pro v�echny věkové kategorie a odpoledne pak navazoval program pro 
dorost. Aktivity VBS se tě�í zájmu zejména mezi na�imi sourozenci v Kristu 
žijícími v místě působení na�eho sboru v Brně Bystrci (z velké části z řad řím-
sko-katolické církve, jejíž prostory pro své aktivity využíváme).

V květnu 2016 (na letnice) jsme nav�tívili jako sbor nedělní bohoslužbu 
v Mikulově. Opět jsme měli možnost přivítat u nás faráře mikulovské farnosti 
ECM Ctirada �rubého, kter�� nám posloužil slovem při nedělní bohoslužbě 
v rámci „v��měny kazatelů“ mezi na�í a mikulovskou farností. Podobné aktivity 
konané pro zlep�ení a upevnění vztahů s farností v Mikulově vnímáme pro nás 
jako důležité a povzbuzující a jsme za ně vděčni.

Podle sv��ch možností se členové sboru zapojují do ekumenick��ch aktivit 
v Brně. Někteří členové se dlouhodobě aktivně podílí také na činnostech pro-
jektu Cesta do Emaus a hnutí Modlitby matek, které působí po celém světě 
a zasahují přes hranice denominací.

Plány a cíle sboru:

V leto�ním roce bychom chtěli pokračovat v těch aktivitách, které se v minu-
l��ch letech osvědčily. Rádi bychom nalezli také nové příležitosti umožňující 
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nám oslovit své okolí, ov�em s ohledem na malé síly na�eho sboru disponují-
cího nevelk��m lidsk��m potenciálem není toto hledání pro nás snadné. Cítíme, 
že na�e dosavadní služba na tom místě, kde žijeme, jakkoli skromná, má svůj 
smysl. Vidíme, že služba na�eho sboru např. poskytuje bezpečné zázemí (sice 
malé - ale alespoň malé) na�im sourozencům v Kristu, kteří u nás mohou najít 
otevřené společenství, byť se třeba z různ��ch důvodů nechtějí stát přímo členy 
sboru. Je těžké si v na�í situaci klást nějaké velké cíle. Rádi bychom ale při-
nejmen�ím zůstali otevřen��m křesťansk��m společenstvím pro v�echny, kdo jej 
budou potřebovat a kdo jej v místě na�eho působení uvítají.

Josef Havíř

3.2 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Farnost Jihlava

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné:

nedělní bohoslužby – 1x t��dně
modlitební setkání – 2x t��dně
setkání skupinek – 1x t��dně (1x14 dní)
setkání mládeže – 1x t��dně
setkání dorostu – 1x t��dně
nedělní dětské besídky – 1x t��dně při shromáždění 
setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
snídaně mužů – 1 x měsíc
odpoledně chval – 1x 6 t��dnů
setkání mužů – 1x14 dní
setkání služebníků – 1x 2(3) měsíce
setkání star�ovstva – 1 x 14 dní
tématické biblické hodiny v angličtině (�. J. Rector) – 1x t��dně

nepravidelné (jednorázové):

sborová dovolená
duchovní obnova žen
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duchovní obnova mužů
silvestrovské setkání  
alianční modlitební t��den 
náv�těva partnerského sboru v USA (2 členové)

2. Aktivity vně sboru určené všem:

letní tábor RR
dětsk�� letní tábor
kurzy angličtiny pro děti a pro dospělé na faře
příměstsk�� velikonoční tábor
odpolední vánoční bohoslužba v kostelíku Sv. Ducha
dětsk�� klub Klubík – 1x t��dně
setkání dětí – Royal Rangers – 1x t��dně
setkání ve sborové kavárně  s programem – 1x 14 dní

3. Plány a cíle sboru

Situace ve sboru je klidná a stabilizovaná. Někteří sourozenci a jejich děti, kteří 
nedávno opustili na�e společenství, občas nav�těvují ná� sbor v neděli dopoled-
ne nebo se zúčastňují nějaké jiné sborové aktivity. Máme s nimi dobré vztahy. 

Služba kanadského bratra �. J. Rectora byla velk��m přínosem a obohacením 
pro ná� sbor. Vedl kurzy angličtiny pro děti a dospělé. Pro dal�í období do 
pří�tí OK se budou v���e uvedené aktivity konat ve stejném rozsahu. Plánujeme 
a toužíme roz�ířit pastorační činnost i pro lidi mimo ná� sbor. Modlíme se za 
novou sborovou budovu. Od března 2017 jsme se přestali v neděli scházet v 
Dělnickém domě. Pronajímatel opět zv���il nájem od tohoto data a to už bylo 
pro nás finančně neúnosné. Vzali jsme to jako dal�í impuls pro hledání nové-
ho sborového prostoru. Líbí se nám pozemek s budovami v blízkosti centra 
Jihlavy. Je na prodej. Je to zatím otevřená záležitost. Konáme opět nedělní 
bohoslužby na faře. Zatím se tam vejdeme. Ale děláme technická opatření do 
budoucna, protože chceme probuzení v Jihlavě a přírůstek nov��ch sourozenců 
v Kristu. Přál bych si, abychom se více zapojili do modlitebních aktivit. Musí-
me začít u sebe a pak se probuzení může �ířit dál. 

Josef Thál
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Sbor Znojmo

Duchovní život sboru se odehrává na pravideln��ch nedělních shromážděních 
a čtvrtečních skupinkách.

Nedělní bohoslužby jsou s programem pro děti. Do služby v nedělce vstoupila 
Dana Langerová.

Setkání čtvrteční skupinky jsou příležitostí ke sdílení osobních zku�eností.

Misijní a evangelizační působení sboru zahrnuje osobní a přátelskou evangeli-
zaci.

Nedělní shromáždění se konají pravidelně o �estnácté hodině ve sborové míst-
nosti na Chelčického ulici. Od loňského března byl přemístěn ná� kazatel Pavel 
Kuchynka na Lochotín. Sbor převzal bratr kazatel Milan Mrázek a pro�li jsme 
těžk��m obdobím hledání, jak dál budeme fungovat bez kazatele, kter�� by ve 
Znojmě bydlel. Službu slova nám přiná�ejí sbory v Jihlavě, Brně a Mikulově.

Roland Mikulička

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

V průběhu celého roku se členové a přátelé sboru scházeli pravidelně na 
nedělních bohoslužbách. Pevnou a tradiční součástí sborov��ch aktivit jsou ve 
v�edních dnech t��dne pravidelná setkávání domácích skupinek. Vždy jednou 
t��dně, v neděli, probíhají také večerní modlitební setkání. 

Setkávání mládeže vykazují rostoucí účast i kvalitu. Někteří účastníci už mají 
za sebou křest na vyznání své víry v Krista. 

V roce 2016 jsme po opravách a rekonstrukcích prováděn��ch v předchozích 
letech sbírali síly na dal�í potřebné opravy, které probíhají nyní nebo nás čekají 
v blízké budoucnosti. Jedná se zejména o v��měnu oken na hlavním schodi�ti. 
Byli jsme také připraveni, že v případě schválení registrace křesťanské základ-
ní �koly bude zapotřebí provést úpravy prostor sborového domu pro tento účel.

Radostnou událostí pro nás byl červencov�� křest 4 bratří a sester, kteří se roz-
hodli následovat Pána Ježí�e.
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Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Ježí�i Kristu. Propu�těni na svobodu 
– z vazby i z v��konu trestu – už byli tři, z nichž dva se účastní života sboru. 
Dal�í sestře v Kristu se termín propu�tění blíží.

Mateřská �kola Klubíčko v roce 2016 fungovala s dostatečn��m počtem zapsa-
n��ch dětí. Vidíme jako důležité, aby ve �kolce pracovaly učitelky, které patří 
Kristu. Rodiče dětí ve vět�ině případů nejsou křesťany, a proto je důraz kladen 
na budování a prohlubování vztahů s nimi. Jedna rodina již vydala svoje životy 
Pánu a aktivně se zapojili do řad sboru.

I Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží nav�těvují maminky s dětmi 
a postupně se daří s nimi budovat osobní vztahy.

O letních prázdninách nav�tívila ná� sbor již podeváté skupina softbalov��ch 
trenérů z USA, aby zde vedli softbalov�� kemp. Návaznou službou je pak celo-
roční softbalov�� kroužek, u něhož by pak v��hledově bylo rozumn��m dal�ím 
krokem založení softbalového klubu. �ahle možnost, která závisí na mnoha 
faktorech, zatím zůstává otevřená.

V roce 2016 jsme na rozdíl od předchozích let nezahajovali nov�� cyklus 
Manželsk��ch večerů. Dokončili jsme pouze jeden běh kurzů Alfa. Jsme ale 
připraveni začít, až bude opět dostatek zájemců.

Už podruhé jsme se zapojili do akce Noc kostelů. Je to pro nás příležitost 
kontaktovat a oslovit lidi, kteří by zřejmě na běžnou bohoslužbu sami nezaví-
tali. �entokrát ná� sborov�� dům nav�tívilo okolo 60 lidí. Do budoucích ročníků 
hledáme vhodn�� program a náplň večera.

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov

V na�í farnosti pracují spolu se star�ovstvem volené v��bory a z jejich zpráv 
jsem vycházela.

Star�ovstvo se v konferenčním období se�lo �estkrát. Některá naléhavá rozhod-
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nutí se v mezidobí setkání dělají elektronicky. Průběžně  ře�í potřebnou agendu 
jako termíny a náplň akcí, společn��ch a mimořádn��ch bohoslužeb, zaji�tění 
ubytování ve Valticích, pronájem Lodičky, dohody o provedení práce atp .

V��bor pro spolupráci mezi kazatelem a farností: V březnu 2016 jsme se se�li 
na �ir�ím plénu – sborové schůzi – v Mikulově. Diskutovali jsme 
o aktuálních otázkách – zejména hospodářského charakteru sboru Mikulov. 
Na dal�í schůzce jsme se spolu se star�ovstvem se�li při příležitosti náv�těvy 
bratra superintendenta Petra Procházky v listopadu 2016. V neformální dis-
kusi jsme hovořili o službě na�í farnosti a situaci v církvi. Poslední setkání ve 
zúžené podobě (a s elektronick��m hlasováním těch, kdo nemohli přijít osobně) 
jako příprava na farní konferenci.

Na�e kontakty s kazatelem jsou dobré a časté a neformální, zejména skrze spo-
lupráci na pořádání akcí, jako Noc kostelů, Adventní koncert, dobročinná burza 
atp., takže máme za to, že v uplynulém období nebyly důvody se je�tě zvlá�ť 
scházet k ře�ení dal�ích záležitostí.

Finanční a hospodářsk�� v��bor přednesl zprávu o na�em vyrovnaném hospoda-
ření, díky Boží �tědrosti.Vloni skončila rekonstrukce sborového domu Mikulov 
a dokončuje se úprava dvora. �aké ve Valticích se rekonstruovaly interiéry.

Nominační v��bor se v průběhu konferenčního období se�el jedenkrát. Vět�ina 
rozhovorů při přem���lení a hledání vhodn��ch osob do služby proběhla nefor-
málně. �ovořili jsme například o dal�ích vedoucích besídek, dorostu, mládeže 
atp.

V obou sborech se čile schází v t��dnu více skupinek s men�ím počtem členů.

Máme dvě chválící skupinky, v každém sboru dvě třídy besídek, jeden společ-
n�� dorost. Mládež se schází mezidenominačně a problém jsou časové možnosti 
studentů.

Nezapomínáme ani na na�e velmi staré členky sboru a nav�těvuje je jak kazatel 
s pomocnicí, tak i ostatní členové sboru.

Jedna na�e sestra také pravidelně nav�těvuje LDN Valtice, pro službu evangelia.

V leto�ním roce byla otevřena série předná�ek pro veřejnost: Čemu ti křesťané 
vlastně věří. Předná�í kazatel Ctirad �rub��. Se�la se men�í skupina s opravdo-
v��m zájmem.
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Jako oba sbory se zapojujeme do akce Noc kostelů a společně do Vánočního 
koncertu s dobročinnou burzou vlastních v��robků.

Města Mikulov i Valtice jsou turisticky velmi atraktivní, často míváme 
ve sborech náv�těvy.

�ě�í nás to a také rádi kohokoliv zveme.

Miroslava Kameníková

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský 
Týn

Farnost Lochotín tvoří sbory Lochotín a �or�ovsk�� ���n. Na Lochotíně se 
nás schází v neděli 70-90 včetně dětí. Sbor v roce 2016 pokračoval ve své 
práci obdobně jako v předchozím roce. Ve sboru fungovaly mimo nedělního 
shromáždění: biblická hodina ve středu dopoledne s večeří Páně, besídka ve 
třech třídách, dětsk�� klub, mateřské centrum a �količka, teenage club, mládež, 
�est skupinek, kafe 55+-, modrá čajovna, křestní přípravka, společné večery 
Za_stavení, modlitební síť Rybáři, večery modliteb a chval poslední pátek 
v měsíci, adopce na dálku, neformální setkání na Svidné, Noc kostelů, evrop-
sk�� den sousedů, veřejné čtení Bible na Velikonoce, rodinné bohoslužby, vydá-
vání sborového časopisu, karneval, podzimníčkování a různé vánoční akce. 

Na jaře 2016 u nás nastoupil farář Pavel Kuchynka po téměř roce, co jsme 
byli bez faráře. Jsme za něj a jeho rodinu rádi. Nyní v roce 2017 se Pavel již 
rozkoukal a začínáme se společně sžívat do hloubky. Mnoho lidí potřebuje 
intenzivní pastoraci, někteří i léčení. Do sboru také přicházejí noví lidé a jsou 
pro nás povzbuzením.

Velmi se vyhrotila situace v �or�ovském ���ně (��) a to hlavně mezi zdej�ím 
lokálním kazatelem a někter��mi členy sboru. Závažnost sporu se naplno vyno-
řila brzy po farní konferenci 2016 otevřenou konfrontací na star�ovstvu. Do 
této doby jsme o sporu na star�ovstvu nevěděli, i když napětí pravděpodobně 
rostlo již dříve. V průběhu roku jsme se snažili o nastartování komunikace 
a smíření v ��. Bohužel se to příli� nedařilo. Na podzim superintendent rozho-
dl o nedoporučení Jiřího Kantora k přidělení do �� na dal�í období. Jiří Kantor 
se rozhodl stáhnout z tamní služby již ke konci roku pro snížení napětí. 
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V �� chceme i nadále zachovat pravidelné nedělní bohoslužby v neděli dopo-
ledne a daří se nám to zv���ením počtu dojíždění dal�ích služebníků. Mnoho 
lidí v �� prožívá z této situace zranění je třeba modliteb za ně a tento sbor. 

Ve sboru Lochotín se také vyhrocuje situace ohledně liturgie. Někteří členové 
sboru těžko nesou změnu liturgie nařízenou shora (asi třetina hlasů). Snažíme 
se o vzájemné porozumění i porozumění nové liturgii. Vět�ina členů sboru 
využila možnost vyjádřit se k tomuto tématu v dotazníku a v blízké době bude 
na toto téma sborová schůze s diskusí. V��bor pro spolupráci s kazatelem nebyl 
uznán superintendentem za platn��. Po dohodě s farářem se specifick��m úko-
lům tohoto v��boru (hlavně ře�ení situace v ��) jeho členové nadále věnovali. 
�laky od superintendenta a vedení církve jsou pro nás značně vyčerpávající 
a ubírají nám sílu pro jinou užitečnou práci. Mrzí nás i nepříjemné postavení, 
ve kterém se teď díky nim ocitá ná� farář.

Z v��borů u nás pravidelně fungují: finanční, hospodářsk��, nominační a pro 
mateřské centrum. Star�ovstvo prožilo po dlouhé době obměnu obsazení. 
I nadále má jednou měsíčně modlitební setkání pro vzájemné povzbuzení. 
Ve sborov��ch službách je zapojeno hodně lidí. Finanční situace ve sboru je 
dobrá. �ospodaření sboru skončilo vyrovnaně, mateřské centrum a �količka 
byly v plusu. Skupinky fungují dobře a dále se rozvíjejí.

Mimo jiné k 20. v��ročí založení farnosti Lochotín jsme vydali knihu svědec-
tví, kde jsou napsána svědectví na�ich členů o tom, jak poznali na�eho Pána. 
Proběhla sborová dovolená na Pou�ti, kam jsme pozvali i na�e nevěřící přátele. 
Pokračovali jsme v diskusních setkáních Za_stavení. �entokrát byla zvolena 
témata, o kter��ch se mnoho nemluví, ale jsou pro nás křesťany důležitá. �lav-
ně je tedy zaměření na členy sboru, ale občas přijdou i lidé z venku. �aké jsme 
měli večer svědectví na téma „Jak jsme vedli lidi ke Kristu“.

Misijní aktivity na dal�í rok plánujeme obdobně jako předchozí rok. Mezi 
hlavní cíle farnosti pro dal�í období v�ak patří stabilizace sboru v �or�ov-
ském ���ně a nalezení uspokojivého ře�ení existujícího napětí ohledně liturgie 
(nejednota dána tlakem zvenčí). Vyhlížíme dobu, kdy se budeme moci prioritně 
věnovat misii. 

Jiří Martan
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Sbor Horšovský Týn

Byla jsem požádána, abych vypracovala závěrečnou zprávu za sbor v �or-
�ovském ���ně. Není to pro mne jednoduché, protože v posledních letech �lo 
o dlouhodobé těžkosti, které vyústily v rozdělení sboru. Vzhledem k tomu, že 
jsem jednou ze dvou rozdělen��ch stran, jsem si vědoma toho, že kdybych se 
měla vyjádřit a popsat, co se dělo, z mého pohledu, může b��t tato zpráva neob-
jektivní.  Nechci se dostat do pozice, kdy budu lidi přesvědčovat o tom, jak 
věci byly, a ospravedlňovat na�e kroky. Mohu tedy jen říci, že jsem se snažila 
po celou konfliktní dobu postupovat tak, abych neovlivňovala ostatní, 
a zároveň nenechala b��t věci, které jsem cítila jako nesprávné. 

Věřím, že konflikt je něco, co lidi posouvá, ale zdá se, že v tuto chvíli je 
konflikt stále přítomen, neuzavřen a že plodí více �kody než užitku. Pokud si 
dovolím něco osobního, nebude to rozbor minulosti, ale to, že je pro nás nadále 
těžké a zraňující, co se děje v současnosti, tj. očerňování, zavádějící informace 
a jednostranné vnímání celé situace.

Věřím, že čas ukáže, jak věci jsou.

Vladislava TaubenhanslováTaubenhanslová

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Husova

Život sboru:

Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha) probíhal sborov�� život v rámci pravidel-
n��ch bohoslužeb, dětsk��ch besídek a shromáždění, biblick��ch hodin, modliteb-
ních setkávání, domácích skupinek a skupinky mládeže. Dále také fungují při 
farnosti tři střediska křesťanské pomoci: SKP Plzeň, POIN� 14 a SKP Duha. 
Od podzimu 2016 jsme odstartovali úterní setkávání klubu omladiny.

V roce 2016 se mimo běžné bohoslužby a setkání v na�í farnosti udály je�tě 
dal�í aktivity:

Alianční t��den modliteb
Světov�� den modliteb (spoluúčast)
Modlitby 24/7 ekumenick�� t��den nepřetržit��ch modliteb
Bohoslužba na Velk�� pátek

•
•
•
•
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Veřejné čtení Bible U Branky (spoluorganizátoři)
Kingscamp XL
Jednadvacet dní vděčnosti
Přespávání dětí v kostele
Sborové obědy
Společné brigády
Deskohraní
Noc kostelů
Půlnoční bohoslužba

�ostili jsme:

UNI� 2016
Mládežnickou bohoslužbu �UKO�
Koncert Gospel až na dřeň
Konferenci mládeže AMM

Výhled na další období: 

Očekáváme, že během r. 2017 se podaří  rozvíjet dobré vztahy nejen mezi 
sebou, ale i v na�em okolí. Chceme dále pokračovat v rozvoji práce s doros-
tem a mládeží. Mimo na�e pravidelná setkávání mládeže v úter�� chceme také 
pokračovat v akcích pro děti, dorost, mládež, které bychom rádi v létě zrealizo-
vali. (viz aktivity 2016)

Dal�ím na�ím cílem je, aby na�e bohoslužby byli místem, kam lidé rádi chodí 
a nebudou se ost��chat přivést i své přátele. Chceme tvořit společenství křesťa-
nů, kde bude vidět, kdo je Ježí�. Z plánovan��ch akcí chceme zopakovat vět�inu 
aktivit z minulého roku (viz v���e přehled aktivit).

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

V létě 2016 se přestěhoval Martin Švehla se svojí rodinou natrvalo do Sedlčan 
a slouží zde jako pomocník kazatele na poloviční úvazek. Společenství míst-
ních ho dobře přijalo a zátěž na farářku spojená s péčí o dva sbory se tak 
o něco snížila. I nadále do Sedlčan farářka pravidelně dojíždí. 

•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
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Do Prahy 2 nastoupila jako laická kazatelka Venu�e Černá, pomáhá ve službě 
i za kazatelnou. Kromě ní a jejího manžela přibyli do farnosti je�tě dva noví 
členové, byli pokřtění na jaře r. 2016. Před sborem Praha 2 se otevírají dvě 
nové možnosti sociální služby potřebn��m. Služba seniorům v prostoru Praha 2 
ve spolupráci s �umanitárním odborem úřadu Městské části Praha 2 a služba 
lidem bez domova ve spolupráci s Nadějí. 

Chod farnosti stojí předev�ím na nedělních bohoslužbách. Své místo si na�la 
i středeční polední setkávání s večeří Páně a lehk��m obědem, která nav�těvuje 
každ�� t��den 15 až 20 členů. Pravidelné biblické hodiny mají také své stále 
účastníky z řad členů sboru i mimo něj (18–20). Na biblick��ch hodinách jsme–20). Na biblick��ch hodinách jsme20). Na biblick��ch hodinách jsme 
se věnovali tématu osobní modlitba, společně jsme četli knihu A. de Saint-
Exupéryho Mal�� princ. Od září r. 2016 jsme se věnovali pak hlub�ímu studiu 
biblick��ch textů, nejprve z knihy Genesis a pak žalmům. Mnoho členů se také 
v t��dnu setkává na skupinkách. Důležitost zapojení co největ�ího počtu členů 
do této formy osobněj�ího společenství nechceme podceňovat. I přes relativně 
vysok�� počet zapojen��ch členů vedoucí jednotliv��ch skupinek i vedení sboru 
stále připomíná možnost takov��ch setkávání. Na podzim nám tak vznikla dal�í 
domácí skupinka.

Skupinka mládeže nám v�ak odrostla a jednotliví mládežníci zakotvili buď 
v manželství, nebo v jin��ch sborech. Od léta 2016 se tak přestali pravidelně 
scházet. Na srdci nám v�ak leží dorostenci a odrůstající star�í besídka. Žádnou 
pravidelnou službu této věkové kategorii během t��dne na�e farnost od léta 
nemá a vzrůstá tak obava, že dorostenci a mládež na�eho sboru by mohli ztratit 
zájem o život v církvi. 

Služba dětem v�ech kategorií pro�la několika změnami, neboť farnost se pot��-
ká s nedostatkem služebníků v této oblasti. I přes to nedělní besídka probíhá 
ve dvou třídách (před�kolní děti a �kolní děti) a povedla se také dětská vánoční 
slavnost. Dokonce dvakrát, neboť jsme vystoupení nejmlad�í besídky museli ze 
zdravotních důvodů posunout.

Vzkvétá 35. přední hlídka Royal Rangers. Počet jejích členů narůstá, musí tak 
ře�it prostory ke scházení. Poslední měsíce ukazují, že jsou téměř existenčně 
závislí na prostorách b��valého KC Maják a v�emi možn��mi cestami se snaží 
o zachování dohody o pronájmu i do budoucna. �aké se budou upřesňovat 
podmínky spolupráce farnosti a hlídky z důvodů změn ve stanovách organizace 
RR v ČR.

Sbor v Ječné i sbor v Sedlčanech se snaží o zaujetí silněj�ích pozic v povědomí 
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veřejnosti pořádáním vlastních programů i zapojením do těch celonárodních. 
Již tradičně se tak oba sbory zapojili do Noci kostelů. Kostelem v Ječné pro�lo 
více jak tisíc náv�těvníků. V Ječné se dále mimo jiné konala veřejnosti ote-
vřená diskuse s PhDr. Petrem Pelikánem, česk��m orientalistou, arabistou; dva  
koncerty vokální skupiny Let’s Go!, koncert pěveckého sbor Acant 
a koncert Woodlends UMC Chancel Choir z USA. Některé z těchto koncertů 
byly benefiční, sbor tak přispěl na projekty �umanitas Africa nebo na provoz 
�koly v Kambodži. Každoročně sbor v Praze 2 pořádá  mikulá�skou besídku. 
Po několika úspě�n��ch letech se v loňském roce pro mal�� zájem nepodařilo 
uskutečnit kurzy Alfa. Sedlčansk�� sbor v�ak velmi úspě�ně opět pořádal letní  
English Camp. 

Kromě akcí pro veřejnost pravidelně pořádáme sborové v��lety, které jsou také 
příležitostí k pozvání přátel a představení církevního života mimo zdi kostela.

Na podzim nás nav�tívil misijní t��m z amerického sboru First UMC, Mariet-
ta. Se sborem se povedlo navázat spolupráci a uzavřít partnerství v rámci In 
Mission �ogether. 

Obě společenství, ač rozdílná, se shodně snaží najít cestu ke světu a k misijní 
činnosti. V Sedlčanech se zab��vají nápadem pozvat misijní autobus z Němec-
ka. Ječná se snaží vystoupit „ze dvora“ blíže do ulice. Potřeba nov��ch členů 
neustále narůstá a nemůžeme se spoléhat na to, že přijdou sami.

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Aktivity uvnitř farnosti

Kromě pravideln��ch nedělních bohoslužeb a modlitebních setkání před boho-
službami se ve farnosti po cel�� rok pravidelně scházela jednou t��dně mládež; 
Pokračuje domácí skupinka, která se schází přibližně jednou za 14 dní, a to 
buď na faře anebo v domácnostech členů sboru. Dále pokračoval kurs Učedník, 
kter�� se konal jednou za 14 dní. Aktuálně jsme dokončili probírání Starého 
zákona a budeme pokračovat probíráním Nového zákona. Je potě�ující, že vět-
�inu účastníků tvoří mládežníci, díky tomu můžeme podporovat jejich duchov-
ní růst a připravovat a vystrojovat je ke službě. Ve sboru funguje nedělní besíd-
ka. Velkou radost máme z na�í mládeže, která se aktivně zapojuje do služby 
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v na�í farnosti i mimo ni. V��hledově bychom chtěli jako sbor usilovat 
i o vznik dorostu, aby byla pokryta služba v�em věkov��m skupinám. 

První neděli v měsíci se vysluhuje večeře Páně a máme ve sboru společn��
oběd, v jehož přípravě se střídá několik rodin. Dále příprava pravidelného 
občerstvení se rozložila mezi více rodin, takže již nejde o břímě, které by spo-
čívalo na jednom člověku.

V průběhu loňského roku jsme pokračovali v opravách fary, dokončili jsme 
v��měnu oken v prvním patře za nová plastová. Během léta jsme udělali nov��
nátěr fasády, a to i s pomocí několika členů partnerského sboru z Virginie 
(USA). Konaly se pravidelné brigády a začali jsme ře�it rekonstrukci sboro-
v��ch prostor.

Aktivity vně farnosti 

Farnost se letos opět zapojila do ekumenick��ch akcí, jako je Alianční t��den 
modliteb, Světov�� den modliteb, Noc kostelů. Mládež se zapojuje i do služby 
mimo na�i farnost, např. Večery chval v SKP, velikonoční a vánoční program 
v SKP a pečovatelském domě, turnaj v malé kopané Počernická kopačka 
a mnohé dal�í.

Nedaří se nám stále prohloubit spolupráci s na�ím původním partnersk��m sbo-
rem v �exasu, přesto jsme vděční za jejich vytrvalou finanční podporu. 
S druh��m partnersk��m sborem v USA rozvíjíme už�í vztah a aktuálně ře�íme 
plány do budoucna ohledně možností dal�í spolupráce a její podoby.

Tomáš Witiska

3.9 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice a sbor Jablonné 
v Podještědí 

V roce 2016 jsme díky Jeho milosti byli ještě zde...

Sbor Jablonné v Podještědí

Rok 2016 v ECM Jablonné – Co se nám podařilo uskutečnit / udělat / zorgani-– Co se nám podařilo uskutečnit / udělat / zorgani- Co se nám podařilo uskutečnit / udělat / zorgani-
zovat / plánujeme:
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Z činnosti:

V lednu jsme měli společn�� Alianční t��den modliteb se sourozenci z BJB 
Brni�tě a Cvikov.

Od května do září jsme měli nedělní shromáždění v parku na náměstí. Pro-
běhlo častěji než jindy, protože nám při chválách sloužil ná� bratr Luká�
z KS Česká Lípa a nově i sestra Eva z BJB Cvikov.  Druh�� t��den v červen-
ci jsme měli první ročník English Campu ve Cvikově, ve spolupráci 
s tamním sborem BJB. Poslední t��den prázdnin jsme pořádali pát�� ročník 
dětského English Campu.

Každé pondělí probíhala nejen romská skupinka ve Cvikově.

Každé úter�� byla romská skupinka v České Lípě.

Na�e pravidelná shromáždění probíhala  tradičně v neděli od 15 hodin. 
Při účasti dětí probíhala i dětská nedělka v počtu 1 – 4 děti

Jedenkrát za dva měsíce Jiří Šimek kázal ve sboru ve Stra�nicích.

V roce 2016  jsme sv��mi dary podpořili o.s. Lampa v Mimoni a manžele 
Kohoutovi z DM, B�M a Krmte hladové.

Od května do září jsme měli hosty v na�em „dovolenkovém“ bytě. Modlí-
me se a děkujeme Bohu za tento příjem.

V  roce 2017 bychom chtěli pokračovat ve shromážděních na náměstí i v práci 
v České Lípě a Cvikově mezi Romy.

V srpnu také plánujeme �est�� English camp v Jablonném a druh�� ve Cvikově. 
Věříme, že stále bude zájem a že si ná� Pán toto použije ke své slávě.

Děkujeme Ježí�i za v�e, co jsme mohli prožít, i za nové manžele, kteří začali 
ná� sbor nav�těvovat.

Modlíme se za hlub�í osobní vztahy s na�ím Pánem a za probuzení v na�em 
kraji.

Sbor Praha 10 Strašnice

Co se nám podařilo uskutečnit/ udělat/ zorganizovat/ plánujeme:

V roce 2016  již pravidelné proběhla Noc kostelů (účast kolem 200 lidí).

•

•

•

•

•

•

•

•

•
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Skupinky se scházely pravidelně (3 skupinky), ale biblické hodiny 
se nekonaly.

Modlitební setkání (v neděli před shromážděním a ranní každ�� pátek mimo 
první pátek v měsíci)

Služby pastorace zaji�ťuje předev�ím farář dle aktuální potřeby.

Podpora – Misijní středisko ECM Brána, B�M, KMS a dal�í– Misijní středisko ECM Brána, B�M, KMS a dal�í Misijní středisko ECM Brána, B�M, KMS a dal�í

Brána – sbor v roce 2016 provozoval Bránu - misijní středisko. Podporoval– sbor v roce 2016 provozoval Bránu - misijní středisko. Podporoval sbor v roce 2016 provozoval Bránu - misijní středisko. Podporoval 
jak personálně, tak finančně. Po jednání správní rady se superintendentem 
sbor předá odpovědnost za provoz Brány zpět Radě oblasti do konce roku 
2017.

Večery chval se sborov��m půstem se konaly pravidelně první pátek 
v měsíci a dlouhodobě fungovala nedělní �kola.

Půlnoční bohoslužba spolu s programem (účast kolem 80 lidí), se setkala 
se �irok��m zájmem lidí z okolí a pro nás byla povzbuzením.

Pravidelné bohoslužby se konaly se zřetelem na církevní svátky s poseze-
ním při kávě i čaji po shromáždění a první neděli v měsíci s pravideln��m 
obědem. Kazatel dojíždí do Jablonného 1x za měsíc a slouží na bohoslužbě 
kázáním a slavením večeře Páně. 

Zaji�ťovali jsme pronájmy sborov��ch prostor dal�ím církvím mimo námi 
využívan�� čas.

Star�ovstvo a v��bory se scházelo dle plánu, sbor spolu s kazatelem zaji�ťo-
val ve�keré služby.

Spolupráce s partnersk��m sborem z FUMC Decatur, �exas, USA

V létě jsme uspořádali na Pou�ti sborov�� English Camp. Byl velk��m 
povzbuzením pro v�echny, sloužil nám t��m z na�eho partner. sboru. Přijel 
i jejich hlavní farář. Mohli jsme se osobně seznámit se službou jejich sboru 
a navázat nová přátelství. 

S velkou podporou sboru jsme vyslali na�e dva zástupce jako součást t��mu 
dobrovolníků do USA na dobrovolnickou práci. Jejich zku�enosti byly 
v mnohém inspirující.

V postní době jsme zorganizovali modlitební řetěz členů sboru a přátel.

V prostorách sboru probíhalo veřejné pravidelné cvičení pro ženy a veřejná 
tvůrčí dílna.

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•
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Zorganizovali jsme občasné komentované vycházky po zajímav��ch mís-
tech v Praze. 

Kompletně jsme zrenovovali sborovou kuchyň.

Naše cíle jsou:

Zvěstovat evangelium nejenom slovem, ale i činem (podpora křesťansk��ch 
aktivit a cílené sbírky), podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi, 
modlit se za �íření evangelia ve světě.

Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (půlnoční bohoslužby, v��stavy, 
Noc kostelů atd.)

Na�í v��zvou je, že máme ve sboru málo dětí (do nedělky dochází 4, dal�í 
již chodí na shromáždění), modlíme se za příchod rodin s dětmi. Mládež 
u nás nemá dostatek vrstevníků, proto se u nás neschází. 

Rozvíjet vztahy s na�ím partnersk��m sborem v USA z FUMC Decatur, 
�exas, USA. 

Realizace praktick��ch věcí jako péče o sborovou budovu atd.

Lep�í komunikace na veřejnost – web, facebook, články v místních novi-
nách.

Vyučování základů křesťanství a obnovení biblick��ch hodin 

Chceme podchytit a přivést mladé a mladé dospělé – hledáme inspiraci 
a program pro ně.

Předání odpovědnosti za provoz Brány – misijního střediska Radě oblasti 
do konce roku 2017 se záměrem umožnit Radě oblasti lépe využít potenci-
ál prostoru  Brány – misijního střediska.– misijního střediska. misijního střediska. 

Farnost ECM Stra�nice a Jablonné chce i v rámci OK 2017 poděkovat v�em 
bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní podporu, kterou nejen 
nám věnují.

Martin Pěkný
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3.10 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou

Běžn�� provoz na�í farnosti jsme zaji�ťovali podobn��m způsobem jako v letech 
přede�l��ch. Nedo�lo k žádn��m podstatn��m změnám. Stále se modlíme za 
oživení sborového života, ale také za nové lidi, kteří by do společenství při�li.

Podzimní díkůvzdání jsme konali v Protivíně společně s t��nsk��m sborem. 
Na tuto slavnost přijaly pozvání dvě rodiny, které běžně do sboru nechodí. 
Prožili jsme požehnan�� čas doprovázen�� osobním svědectvím manželů �ru-
b��ch. 

Biblické hodiny jsme konali v rámci domácího setkání u sestry Lamačové 
v Písku (středa od 15 h). V Protivíně jsou setkání večerní (středa od 18h). 
Setkávání skupinky v Dřítni jsme vět�inou konali (zpravidla v úter��) jako 
biblické hodiny střídavě se sdílecí a modlitební skupinkou v ���ně a Číčenicích. 
Sportování v hale jsme ukončili na jaře se �kolním rokem, protože bratr farář 
zůstal v této službě sám a misijně tato dlouholetá aktivita nepřinesla ovoce. 

Nedělní bohoslužby se konaly v Protivíně pravidelně, v ���ně téměř každou 
neděli. V Bechyni se podařilo prodat sborov�� dům.

Besídka a dorostenecká skupina se scházejí pravidelně. Očekávali jsme po 
letním příměstském táboře a po dětském táboře na Pou�ti, že se počet účastníků 
zv���í, žel se to i přes snahy povzbudit nově uvěřiv�í dorostence, nepodařilo. 
�ěm vět�ím chybí vrstevníci a nedokážou odolat tlaku zvenku, zvlá�ť pokud 
nemají podporu z domova.

Společné ekumenické aktivity pokračují v Protivíně i v Písku. V Písku se setká-
vají zhruba 4x ročně kazatelé místních církví. V Domově pro seniory Světlo 
v Písku se koná pravidelná čtvrteční bohoslužba. Služba na faráře ECM 
připadá jednou za 3 měsíce. S místní farností ŘKC jsme v Protivíně pořádali 
společn�� modlitební večer v rámci Světového dne modliteb a v rámci modli-
tebního t��dne. 

Počty účastníků na nedělních bohoslužbách v Protivíně jsou stále stejné (i když 
průměrná účast klesla), v ���ně chodí také stálí účastníci (i tady v�ak průměrná 
účast klesla).
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Misijní aktivity

Protivín

S t��mem americk��ch spolupracovníků se podařilo uspořádat již 7. příměstsk��
tábor se softbalem a angličtinou, kter�� je velmi oblíben��. Na základě tohoto 
a dětského tábora se také od října schází dorost, za což jsme Pánu moc vděční.

Služba a práce SKP a Mateřského centra Pastelka pokračuje a stále oživuje 
provoz sborového domu. 

Týn nad Vltavou

Jsme rádi i za zku�enosti a rozhovory s náv�těvníky při Noci kostelů. V létě 
jsme počtvrté konali na louce pod Pou�tí tábor společně s Domem dětí a mlá-
deže s názvem Záchranná mise Narnie.

Několikrát do roka se konají večery modliteb a chval, které jsou příjemn��m 
zpestřením ve farnosti a slouží k propojení farního života.

Jsme Pánu vděční za to, že mezi námi vládne pokoj a láska. Chceme b��t spo-
lečenstvím, kam lidé budou rádi přicházet a prožijí živého Krista mezi námi, 
kter�� proměňuje lidské životy.

Miluše Šálková

3.11 – Zpráva za farnost Slaný

Ve sboru ECM Slan�� probíhá činnost bez velk��ch v��kyvů a díky Pánu se nám 
daří i akce, které nebyly pravidlem v minul��ch letech. Shromáždění se konají 
každou neděli od 9:30 h a účast je v průměru 15 osob na bohoslužbu. 
Po bohoslužbě je možnost setkání bratrů a sester při kávě a čaji, což je pří-
ležitost k rozhovorům a přiblížení se jeden druhému, vyjádřit radosti i starosti 
všedního dne.

Zúčastňujeme se ekumeny v příslu�n��ch sborech a kostelích jin��ch církví 
ve městě. Probíhají modlitební řetězce, které vyhla�uje ses. Petra Voigtová 
a v�ichni ve sboru se pravidelně podílejí na modlitbách v nej�ir�ím spektru 
proseb.
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Ve čtvrtek probíhá biblická hodina, které se účastní 4 až 5 osob. Sestra farářka 
Jana Daněčková velmi přispívá k duchovnímu růstu členů sboru Božím slovem 
nejen v kázání, ale i v osobních rozhovorech.V létě proběhl English Camp, 
jako i v letech minul��ch. Akce sestry Daněčkové. 

Sbor se podílí nejen na úpravě vnitřku �usova domu, ale i na zahradních 
i pořádkov��ch akcích. Za fin. přispění rady oblasti jsme zvládli i opravu stře-
chy a stropu ve velké modlitebně. 

Díky Pánu proběhly Vánoce v Boží přítomnosti a pohodě.

Aktivita probíhá i v oblasti nedělních bohoslužeb, kde se hudbou i zpěvem 
zapojily P. Pleváková (kytara) a P. Voigtová (klávesy) a s tím spojen�� častěj�í 
zpěv ze zpěvníku Laudate.

O v�e se snažíme v důvěře a moudrosti Pána Ježí�e.

Petr Šmíd

3.12 – Zpráva za farnost Tachov

�achovsk�� sbor patří mezi malé sbory (36 členů). Jeho činnost je v�ak velmi 
pestrá a bohatá.

Aktivity uvnitř sboru

Základní my�lenkou, která nás ve v�em na�em konání formuje, je my�lenka 
Božího království, které nezahrnuje jen církev, ale i lidi a aktivity kolem nás. 
Proto je cel�� sbor orientován nejen na službu světu, ale i na hledání Boží vůle 
ve vztahu ke světu. Snažíme se poznávat Boha jako Pána a Spasitele, kter��
v Kristu smířil svět se sebou. Bohoslužby slavíme s ohledem na kulturu, v níž 
se pohybujeme, aniž přitom popíráme tradici ECM. Velk�� důraz při vnitros-
borov��ch aktivitách je kladen na toleranci a respekt k různosti. Nabízíme 
duchovní domov v�em křesťanům bez ohledu na jejich názorovou a duchovní 
orientaci. Podmínkou je osobní vztah s Kristem a ochota respektovat jinakost 
druh��ch.
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Aktivity vně sboru

Základní my�lenkou sboru je otevřenost. Proto prostory, které máme od 
města pronajaty, naz��váme Sedmdesátka. Na veřejnosti je představujeme jako 
klubové prostory provozované ECM, v nichž probíhá denně množství aktivit 
určen��ch lidem z města a v neděli bohoslužby ECM. Snažíme se oslovit děti 
(mateřsk�� klub Krteček, Royal Rangers), dospívající (mládežnick�� rock-popo-
v�� sbor Fusion) i dospělé (literární čajovna). Prostory Sedmdesátky využívají 
lidé i k různ��m setkáním („Zpívánky“, klub „Dílna plná nápadů“, slavení nar-
ozenin). ���dně těmito prostorami projde při různ��ch aktivitách kolem 150 lidí, 
kteří nejsou členy sboru. Do tohoto počtu nejsou započteni náv�těvníci čajov-
ny, která je pro veřejnost otevřena od pondělí do čtvrtka od 10 do 17 hodin. 

Nedílnou součástí na�ich aktivit jsou prezentace na webu http://www.
umctachov.cz/. Webové stránky mají denně přibližně 18 náv�těv od 10 uživa-
telů. Za měsíc si je zobrazí desítky až stovky uživatelů. Nejvíce náv�těvníků 
je z Prahy a �achova. Pak se jedná o stovky jednotlivců rozeset��ch po cel��ch 
Čechách. Ze zahraničí nás nejvíce sledují ze Slovenska, Anglie, Německa 
a Ruska. Stránky se zobrazily v 315 různ��ch mobilních zařízeních. MP3 
nahrávky (kázání a záznamy literární čajovny) byly staženy celkem 9520krát. 
55 mp3 nahrávek bylo staženo více než 100 krát. 

You�ube kanál má nyní 22 odběratelů. Nahrávky byly shlédnuty celkem 1 369 
krát, proposloucháno bylo celkem přes 200 hodin. Nejvíce shlédnutí má Bese-
da s arabistou Petrem Pelikánem o islámu – celkem 260 shlédnutí. Příspěvky 
na facebookov��ch stránkách Sedmdesátky a farnosti ECM �achov oslovují 
měsíčně desítky až stovky uživatelů této sociální sítě. Vystavujeme pozvánky 
na akce, programy Sedmdesátky, nahrávky kázání a literárních čtvrtků aj. 
Na �witteru má Sedmdesátka nyní 350 �weetů a 17 sledujících.

Vedle aktivit sboru se podílejí někteří jeho členové také na charitativní práci 
(rozdílení pomoci sociálně slab��m spoluobčanům, sbírky, charitativní bazárky 
apod.) a také na spolupráci s mobilním �ospicem sv. Jiří.

Velk��m přínosem pro veřejnost i pro duchovní a rodinn�� život sboru jsou kurzy 
z dílny Alfa kurzů, konkrétně od manželů Leeov��ch. Jedná se o kurz V��chova 
dětí, V��chova dospívajících, Příprava na manželství a Manželské večery. 
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Plány a cíle sboru

�lavním cílem je fungovat tak, abychom byli jako město ležící na hoře. 
Ani nám se nevyh��bají krize, jako např. otřesy manželství, finanční problé-
my (zadlužení), potíže s v��chovou dětí, odchody mlad��ch lidí na studie. Zde 
bychom chtěli obstát a b��t místem, v němž úcta k druh��m garantuje bezpečí 
soukromí. Za ty, kdo prožívají těžké chvíle, se modlíme, ale nechceme přebí-
rat odpovědnost za jejich životy. Cílem je růst ke křesťanské zralosti, k lidské 
dospělosti a nezi�tné službě. Vzhledem k tomu, že je nás málo, je na�ím cílem 
přežít, a proto také vyhlížíme příchod nov��ch lidí.

Pavel Beneš

3.13 – Zpráva za farnost Třeboň

Scházíme se v �řeboni a Vimperku. V �řeboni se nás schází kolem 30 osob 
každou neděli. Současně probíhá i nedělní �kola pro děti (8-9 dětí). Každé úte-
r�� probíhá biblická hodina. Zde je účast okolo 15 osob. Rovněž se pravidelně 
setkáváme ve skupinkách seniorů a začali jsme v loňském roce s úterní skupin-
kou dorostu v počtu 5 dětí. Sbor pravidelně nav�těvují věřící z celé republiky, 
kteří nav�těvují �řeboň v rámci dovolené, nebo lázeňského pobytu. Občas 
nav�tíví Pavel �radsk�� i několik členů v Č. Budějovicích. Část členů sboru 
a farář nav�těvuje star�í členy sboru v Domově pro seniory �řeboň.

Ve Vimperku se konají bohoslužby a souběžně probíhá setkání dětí. 1x měsíčně 
vysluhuje ve Vimperku farář Pavel �radsk�� VP. Ve�keré aktivity zde organi-
zuje a vede Zdeněk Neužil. Velice se rozmnožil počet dětí na letním t��denním 
Baseball Campu, kdy pod vedením americk��ch metodistů probíhá oblíbená 
sportovní akce. V loňském roce byla účast kolem 65 dětí v leto�ním je plánová-
no je�tě více dětí. Zájem je velk��. Pro Vimperk se podařila získat nová sborová 
budova, RO odsouhlasila její nákup. Z toho máme i v �řeboni velikou radost, 
ale vnímáme to jako velik�� závazek. Díky Zdeňku, věříme ti!

Farář Pavel �radsk�� nav�těvuje pravidelně Ústav sociálních služeb v Libniči 
a Dobré Vodě. Současně nav�těvuje besedy s třeboňsk��mi studenty, přispívá 
do místních periodik a podílí se na komunitním plánování.

Již pravidelně probíhá a proběhne sborová dovolená na Pou�ti. Plánujeme 
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i sborové v��lety. Po VP, vždy první neděli v měsíci, probíhá společn�� oběd 
a následuje setkání star�ovstva sboru. V únoru proběhlo v��roční celodenní 
star�ovstvo, které naplánovalo rozpočet a aktivity sboru na tento rok.

Z technick��ch věcí plánujeme opravu plotu kolem kaple a sbíráme peníze 
na dal�í část opravy střechy. Na podzim se nám povedlo rekonstruovat hlavní 
původní lustr v �usově kapli.

Děkujeme v�em, kteří nás podporují skutky a modlitbou.

Marcel Hule

3.14 – Zpráva za English Speaking United Methodist Church 
v Praze 10 – Vršovicích– Vršovicích Vršovicích

2016 has been a year of transition and change as is every year with a church 
plant in the early years. We have seen many people come and go back to their 
homes around the globe. I believe this is probably our biggest challenge.  

We have had great things that have happened and things that we are looking 
forward to in the future. We have established a mission statement for ESUMC.  
It is: Imperfect and diverse people striving to know God and love others. After 
months of praying and discussing with others we fill this best describes what 
we are and want to be. In a city where people are far from God and view the 
church as a place you must wear a suit and act appropriately or people will 
look at you weird. Our heart is that locals and expats will come to see ESUMC 
as a church that realizes we are not a perfect people and in need of Gods ama-
zing grace. We have even put in out front a window sign that says in Czech and 
English “Imperfect People Welcome”.

We are also looking to the future in hopes of better serving as a church with 
a time change from 4pm to 11am on Sunday’s. �his has already shown a great 
increase in attendance and consistency. More importantly we have seen more 
children come because the time better fits young families schedules. While 
at the same time gives the students and young adults time to sleep in but still 
make it to church. �his also gives us time to go and serve as a church together 
after the service. We are looking to serve monthly at �OPO the family home-
less shelter for Roma’s. Our desire is to come into relationship with these fami-



90     OK  1. 4. 2017  Praha 2

lies through sport, art, and spending time with the whole family together. �he 
goal is that through this regular time we will be able build lasting relationships 
and share our hope, faith and love in Jesus Christ. �hanks Petr for pushing me 
to move the service time to 11am it’s also been great for having afternoons 
with family and time to relax!

Lastly through the generosity of the Czech district council, local churches in 
the USA, and mission teams working over the last couple of summers, we have 
completed the sanctuary construction project starting from summer of 2015. 
�he space is amazing and useful for ministries more then just a church service. 
As you walk into the big area you feel warmth because of how everything is 
laid out. Also because of this renovation we are now able to welcome a dance 
ministry in the fall of 2017 for all ages. �his space will hopefully serve the 
community in many ways unseen.

I am grateful for the opportunity to serve as the pastor of ESUMC and live 
in Prague. If only I could just speak Czech life would be almost perfect! 

�hanks and God Bless!

Rok 2016 byl pro nás rokem utváření a změn – tak jak to bývá v nově budo-
vaném sboru. Zažili jsme mnohé nově příchozí, kteří se však následně vraceli 
zpátky do svých domovů různě ve světě. Myslím, že to je pro nás asi naše 
největší výzva.

Zažili jsme skvělé věci a zároveň se těšíme na to, co nás čeká v budoucnosti.
Stanovili jsme si misijní motto pro náš sbor: Nedokonalí a různorodí lidé se 
snaží poznat Boha a milovat druhé. Po měsících modliteb jsme se spolu 
s ostatními shodli na tom, že právě toto heslo nejlépe vystihuje kdo jsme a kým 
chceme být. Zvláště pak ve městě, kde jsou lidé Bohu vzdáleni a vidí církev jako 
místo, kam se musí přijít v obleku a přiměřeně se chovat, jinak se na vás budou 
lidé divně koukat. Naším přáním je, aby čeští i zahraniční členi a návštěvníci 
našeho sboru vnímali, že si uvědomujeme, že nejsme dokonalí a že potřebujeme 
Boží milost. Proto jsme též na vstupní dveře jsme umístili nápis v čestině 
a angličtině Nedokonalí lidé vítáni – Imperfect People Welcome. 

Do budoucna hledíme s nadějí – také v souvislosti s nedávnou změnou času 
začátku našeho shromáždění z 16 h na 11 h. Již nyní se ukazuje, že návštěvnost 
roste a lidé chodí pravidelněji. Vidíme také přicházet více dětí, protože dřívější 
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čas více vyhovuje rodinám s dětmi. Dává nám to také prostor sloužit společně 
jako sbor i po bohoslužbě – jednou měsíčně chceme sloužit romským rodinám 
ve středisku křesťanské pomoci v Horních Počernicích. Naší touhou je navázat 
s nimi vztah skrze sport, umění i společně strávený čas. Díky těmto společným 
chvílím budeme snad schopni vybudovat trvalé vztahy a sdílet s nimi naší nadě-
ji, víru a lásku v Kristu. Další výhodou posunu času shromáždění je pak pro 
mne osobně možnost strávit nedělní odpoledne s rodinou a odpočívat.

Díky pomoci Rady oblasti, sborů v USA a misijních týmů, které v předešlých 
letech v letních měsících přispěly svojí prací, jsme dokončili rekonstrukci velké 
modlitebny, jež započala v létě v roce 2015. Je to úžasný prostor a lze využít 
i na další aktivity, než je klasická bohoslužba. Hned při vstupu můžete cítit 
jeho útulnost, i přes velké rozměry místnosti. Díky renovaci jsme nyní schopni 
započít novou službu skrze tanec. Taneční výuka začne na podzim letošního 
roku a otevřená bude pro všechny věkové skupiny. Věřím, že tento prostor bude 
v mnoha ohledech společenství skvěle sloužit.

Jsem vděčný za příležitost sloužit jako pastor ESUMC a žít v Praze. Kdybych 
tak ještě uměl mluvit česky, život by byl téměř dokonalý!

Děkuji vám všem a Bůh vám žehnej!

John Redmond
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Dokumenty:

Výzva farnosti Plzeň 1farnosti Plzeň 1 – Lochotín pro �blastní konferencipro �blastní konferenci 
ECM ve věci liturgie

My, níže podepsaní star�í sboru ECM Plzeň 1 – Lochotín, bychom rádi zacho-
vali bohatství bohoslužebn��ch tradic, které se praktikovaly v ECM v České 
a Slovenské republice v uplynul��ch desetiletích.

Nové liturgické texty někter��m členům na�eho sboru (přibližně čtvrtina) 
nepřirostly k srdci ani po 3 letech užívání při na�ich bohoslužbách. Proto chce-
me Vás ostatní metodisty požádat, aby Oblastní konference umožnila vedle 
nov��ch forem praktikovat i ty, které byly používané v předchozích desetiletích, 
například liturgii večeře Páně s „důrazem na radost“. 

Nechceme nijak omezovat Va�e právo a svobodu zvolit si takovou liturgickou 
podobu, která odráží Va�i víru a která Vám vyhovuje. �outo žádostí se nechce-
me uzavírat jin��m tradicím a rodinám víry, které se nám vždy znovu stávají 
inspirací a směrovkou. 

Navrhujeme, aby Oblastní konference přijala následující ustanovení:

„Oblastní konference potvrzuje svobodu používání různ��ch liturgií večeře Páně 
a bohoslužeb ve farnostech a sborech ECM v ČR, a to jak nov��ch popsan��ch 
v Book of Worship, tak i těch, které byly v metodistick��ch sborech používané 
v předchozích desetiletích - jako například liturgii večeře Páně s důrazem na 
radost.“

S pozdravem 
Jiří Martan
Petr Váverka
Tomáš Doksanský
Radomír Škaloud
Pavel Špalek
Petra Vlastová
Vít Pavelek

V Plzni, 21. 3. 2017
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�dpověď superintendenta na dopis adresovaný �blastní kon-
ferenci ECM

Vážená sestro, vážení bratři,

Oblastní konference ECM, která zasedala v Praze dne 1. 4. 2017 vzala na vědo-
mí zprávu delegátů farnosti Plzeň Lochotín. V následné diskuzi byli členové 
konference podrobněji informováni o aktuální situaci v obou sborech. Členové 
konference se v modlitbách přimlouvají za oba sbory.

Vzhledem k va�emu návrhu, kter�� jste zaslali členům konference, byl jsem 
na konferenci vyzván, abych vám věcně odpověděl na některé otázky t��kající 
se vysluhování večeře Páně v ECM.

V České oblasti ECM nebyl vydán zákaz užívat i star�í liturgické formulá-
ře, i když jejich užívání je věcí minulosti (a určité setrvačnosti). V na�ich 
sborech se postupně přechází na nové liturgické formuláře, tedy tradiční 
liturgické formuláře, užívané UMC po celém světě.

Na�e církev je součástí celosvětové United Methodist Church (UMC), 
máme společn�� Řád a společnou Knihu bohoslužeb (viz Ústava církve, 
Čl16.6). V Knize bohoslužeb je zachycena bohatá bohoslužebná tradice 
církve, liturgické formuláře čerpají ze star��ch  i nov��ch křesťansk��ch 
tradic. Kniha bohoslužeb je zároveň i vyjádřením víry na�í církve, její 
teologie. 

Za vysluhování svátostí jsou v církvi odpovědni ordinovaní star�í. Ordino-
vaní star�í mají používat schválené liturgické formuláře, které jsou užívané 
celou UMC. Star�ovstvům není dána pravomoc určovat jaké liturgické 
formuláře májí b��t ve sboru používány a jaké ne. Vyvíjet nátlak na ordino-
vané star�í v tomto směru neodpovídá praxi UMC.

Členové konference se domnívají, že by prospělo uspořádat ve va�em 
sboru seminář o metodistickém pojetí a teologii večeře Páně. Mohlo by to 
pomoci pochopit liturgické formuláře a předejít různ��m neporozuměním. 

Bratrsky
     Petr Procházka

V Praze, 7. 4. 2017

–

–

–

–
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